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Proktnri din toata țările, uniți-vă!

ORGAN AL COMITETULUI CENTRAL AL UNIUNII TINERETULUI COMUNIST

Sub președinfia tovarășului Nicolae Ceaușescu

CONSFĂTUIRE DE LUCRU PE PROBLEME ECONOMICE 
LA C. C. AL P. C. RSub președinția tovarășului 'Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, la 5 octombrie a avut loc, la Comitetul Central al P.C.R., o consfătuire de lucru pa problema economice.Au participat membri ți membri supleanți ai Comitetului Politic Executiv al C.C, al P.C.R., secretari ai Comitetului Central al partidului, membri ai guvernului, cadre de conducere din ministere economice, directori de centrale industriale, combinate, trusturi de con- strucții-montaj, institute de cercetare și proiectare. întreprinderi de comerț exterior.Consfătuirea a fost precedată de analize desfășurate în cadrul consiliilor de conducere ale ministerelor și centralelor industriale privind realizarea prevederilor de plan pe luna septembrie. stabilindu-se. cu acest prilej, măsurile ce se impun în vederea ridicării întregii activități la un nivel superior de calitate și eficiență, recuperării tuturor restanțelor și îndeplinirii integrale a planului pe luna octombrie, pe trimestrul IV și pe întregul an 1989.Concluziile .desprinse din a- ceste analize au fost prezentate, la începutul consfătuirii, de tovarășul Constantin Dăscălescu, prim-ministru al guvernului. '

CUVÎNTAREA TOVARĂȘULUI 
NICOLAE CEAUȘESCUStimați tovarăși, ’ ’ ' - iAu trecut nouă luni din acest an. Pe ansamblu am obținut unele realizări importante. Producția marfă industrială a crescut cu aproape7 la sută, producția netă cu8 la sută, iar, pe septembrie, producția marfă cu 7,5 și producția netă cu peste 9 la sută.Cu toate acestea, după cum știți foarte bine, nu s-au realizat în întregime prevederile planului în toate sectoarele și sînt serioase rămîneri în urmă în unele domenii foarte importante. Aș menționa, în acest sens, producția de petrol, de cărbune și minereuri, metalurgia și chimia — sectoare producătoare de materii prime și materiale necesare pentru toate domeniile de activitate. Serioase rămîneri în urmă sînt însă și in construcția de. mașini și în industria ușoară, precum și în industria alimentară.Am mai discutat despre toate aceste probleme, dar trebuie spus că nu toate conducerile ministerelor, nu toate centralele și întreprinderile și nu toate comitetele județene de partid și alte organe de stat și de partid au tras concluziile corespunzătoare și că nu s-au luat măsuri ferme, hotărîte pentru lichidarea stă

Pornind de Ia rezultatele obținute și. îndeosebi, de la importanța sarcinilor stabilite pentru Îndeplinirea, în bune condiții, a planului pe acest an, a marilor obiective puse in fața economiei naționale, a luat cuvintul, în cadrul consfătuirii, tovarășul Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România.Cuvîntarea conducătorului partidului și statului nostru a fost urmărită cu deosebit interes șl deplină aprobare, fiind, subliniată, în repetate rindurî, cu vii șl îndelungi aplauze.Consfătuirea s-a desfășurat într-o atmosferă de lucru, de responsabilă angajare. Puternic mobilizați de orientările, indicațiile și sarcinile cuprinse în cuvîntarea tovarășului Nicolae Ceaușescu, participanțil au dat expresie hotărîrii oamenilor muncii din industrie, construcții, transporturi, din cercetare șl proiectare, din alte sectoare de activitate, de a munci fără preget, în spirit revoluționar, pentru înfăptuirea exemplară a planului pe anul 1989, punînd astfel o bază trainică producției anului viitor și îndeplinirii tuturor obiectivelor actualului cincinal, pentru a întîmpina cu noi și tot mai mari realizări Congresul al XIV-lea al Partidului Comunist Român.

rilor de lucruri negative, pentru realizarea în bune con- dițiuni a prevederilor planului la toți indicatorii.Sînt serioase rămîneri în urmă în ce privește productivitatea muncii, care se află cu cîteva procente peste nivelul anului trecut, dar este cu mult sub prevederile planului pe acest an.Sînt rămîneri în urmă în ce privește cheltuielile materiale și cheltuielile generale de producție, reducerile realizate fiind mult mai mici decît cele stabilite prin plan. Foarte serioase neajunsuri și stări negative de lucruri s-au manifestat în transporturi, care s-au soldat cu grave avarii, după cum este cunoscut, cu grave manifestări de indisciplină și dezordine. S-au discutat toate aceste probleme. Nu doresc să mă opresc. pe larg asupra lor.Trebuie să spunem, însă, că este necesar ca, în toate sectoarele, să se tragă concluziile corespunzătoare din discuțiile care au avut loc și să se pună capăt cu desăvîrșire atitudinii de tratare superficială, cu ușurință, a problemelor activității economice- sociale, să se acționeze cu toată hotărîrea pentru întărirea spiritului de răspundere, de ordine și disciplină în toate

într-o telegramă adresată tovarășuluiNICOLAE CEAUȘESCU, secretar general al Partidului Comunist Român. președinteleRepublicii Socialiste România. CooperativaAgricolă de Producție Scornicești. județul Olt,raportează: într-o atmosferă de înaltă vibrație patriotică, determinată de profunda dezbatere a documentelor pentru Cel de-al XIV-lea Congres al partidului, la a căror elaborare și fundamentare, dumneavoastră, mult iubite și, stimate tovarășe secretar general Nicolae Ceaușescu, v-ați adus o contribuție decisivă, hotăritoare. cooperatorii ți mecanizatorii, toți oamenii muncii din Scornicești, intr-un glas de cuget și simțire cu întregul partid și popor, îți exprimă cele mai alese sentimente da recunoștință și aleasă prețuire pentru tot ceea ce ați făcut ți faceți-spre binele și prosperitatea națiunii noastre socialiste.Vă mulțumim cu toată căldura Inimilor pentru grija statornică acordată dezvoltării agriculturii și întăririi proprietății socialiste de stat și cooperatiste, pentru inestimabilele orientări și indicații date cu prilejul vizitelor de lucru efectuate la Scornicești și in județul Olt împreună cu mult stimata tovarășă Elena Ceaușescu, eminent om politic și savant de largă recunoaștere internațională.Cu cele mai alese sentimente de dragoste fierbinte, vă raportăm că am recoltat porumbul da pe Întreaga suprafață cultivată, obți-

nind in medie la hectar in condiții de neiri- gare 33100 kg porumb știuleți, ceea ce ne-a permis să livrăm suplimentar ia fondul de stat peste 4 500 tone.Dezbătînd în cadrul adunărilor generale de dări de seamă și alegeri in organizațiile de partid rezultatele' de pină acum, perspectivele minunate ce ne stau in față pentru anul 1990 și in cincinalul viitor, comuniștii ți-au reafirmat, în numele tuțuror celor ce muncesc în cooperativa noastră agricolă de producție, că nu vor precupeți nimic pentru ca recoltele să fie mai îmbelșugate.Prin lucrările efectuate am pus baze solide producției viitoare și vom încheia arăturile adinei de toamnă pe Întreaga suprafață in 3—4 zile, în condiții de cea mai bună calitate. Practic, pină la 10 octombrie vom realiza în întregime obiectivele și sarcinile la toți indicatorii pentru anul 1989.Permiteți-ne, mult stimate ți iubite tovarășe secretar general Nicolae Ceaușescu, să ne exprimăm adeziunea noastră deplină la botă- rirea Plenarei Comitetului Central al Partidului Comunist Român ca, la Congresul a! XIV-lea. 'dumneavoastră să fiți reales In funcția supremă de secretar general al partidului. garanție sigură, chezășie de aur a înfloririi multilaterale a patriei, a înaintării noastre pe drumul luminos al socialismului și comunismului.
Z---------------------------------------------------------------------------------------

L PROIECTUL PROGRAMULUI-DIRECTiVĂ SI TEZELE 
PENTRU CONGRESUL AL XIV-LEA AL P. C. R.

sectoarele de activitate. Nu este posibil să asigurăm buna desfășurare a procesului de producție, a activității, fără răspunderea tuturor cadrelor de conducere — de la consiliile ministerelor, de la consiliile de centrale și consiliile oamenilor muncii din unități — fără creșterea răspunderii tuturor oamenilor muncii, în calitatea lor de proprietari, de producători și beneficiari, de adevărați stăpîni ai tQt ceea ce se realizează în patria noastră.Sînt lipsuri foarte serioase și cu totul inexplicabile în ce privește realizarea prevederilor producției de export. Deși pe ansamblu avem o creștere relativ bună a producției industriale marfă, ritmul producției pentru export este de 4 ori mai mic decît ritmul producției industriale marfă, ceea ce înseamnă că în toate sectoarele nu s-a înțeles că exportul reprezintă pentru țara noastră o problemă fundamentală a dezvoltării eco- nomjco-sociale.Noi importăm cele mai multe materii prime și resurse energetice, precum și o serie de materiale — iar toate acestea nu se pot obține decît cu un export corespunzător de produse, care să asigure mijloacele necesare pentru o ba

lanță echilibrată, pentru realizarea unui șold pozitiv, în vederea întăririi rezervelor valutar-financiare, ca o cerință fundamentală pentru buna desfășurare a activității noastre economice-sociale.Toate sectoarele — ministerele, centralele, întreprinderile — au, conform legilor țării, conform principiilor au- toconducerii și autogestiunii, răspunderi directe pentru realizarea contractelor și producției de export.Mai mult, prin sistemul nostru de retribuire, întregul personal din întreprindere primește pentru producția de export o retribuție suplimentară de 10 la sută, ceea ce înseamnă o creștere destul de importantă a retribuțiilor și veniturilor tuturor oamenilor muncii pentru realizarea producției de export. Se pare, însă, că multe consilii de conducere, ministerele nu aplică cele stabilite, nu doresc să a- sigure exportul șl creșterea veniturilor muncitorilor. Vom dezbate foarte serios cu clasa muncitoare această atitudine inadmisibilă a unor cadre de conducere care, prin felul cum lucrează, dăunează dezvoltării țării și ridicării bunăstării clasei muncitoare, a poporului în general.
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Este timpul să se înțeleagă că toate cadrele- noaștre , de partid și de stat de sus pînă jos — trebuie să lichideze această atitudine iresponsabilă — de comoditate, de viață ușoară, în dauna dezvoltării socialiste a patriei, a ridicării nivelului de trai al poporului, al construcției socialiste și comuniste ! Nu se poate și nu trebuie să mai admitem asemenea manifestări din partea nimănui IAvem, în linii generale, o industrie bună, modernă. Avem deja, însă, și sectoare care — față de dezvoltarea actuală a științei și tehnicii — au început să rămînă în urmă ! Avem multe sectbare unde nu există o preocupare serioasă pentru aplicarea programelor de modernizare și dg bună organizare. Iar cînd vorbim de modernizare ne referim' nu ia niște măsuri abstracte, generale, ci la aplicarea . în practică a celor mai noi cuceriri ale științei și tehnicii !Practic, putem spune că, față de multe rezultate bune în aproape toate sectoarele, avem, de asemenea, multe rămîneri în urmă și o a- titudine inexplicabilă de nepăsare față de unele stări
(Continuare in pag. a IH-a)

Intr-o telegramă adresată tovarășului Nicolae Ceaușescu

Oamenii muncii din Cooperativa Agricolă de Producție 
Scornicești, județul Olt, raportează terminarea recoltării 
porumbului in cultură neirigată și obținerea unei producții 

medii record de 33100 kg la hectar

Progresul tehnic,

premisa sigură a ridicării eficienței economice

Perfecționarea organizării

și modernizarea producției—temei 

al dezvoltării economice intensiveProiectul Programului-Dlrectivă cu privire la dezvoltarea economico-socială a României in cincinalul 1991—1995 șl orientările de perspectivă pină în anii 2000—2010 și Tezele pentru Congresul al XIV-lea al Partidului Comunist Român reprezintă ți pentru municipiul Reșița, reședința județului Caraș-Severin, ca. de altfel, pentru toate localitățile patriei noastre socialiste, documente de o valoare teoretică ți practică excepțională, un amplu și ■mobilizator program de acțiune, care oferă un cîmp larg de afirmare creatoare, în toate domeniile de activitate economico-socială.Prin orientările cuprinse, prin perspectivele generoase de dezvoltare pe care Ie deschid întregii patrii socialiste, cele două documente programatice, Ia elaborarea cărora un rol decisiv l-a avut cel mal iubit fiu al poporului nostru, secretarul general al partidului, tovarășul NICOLAE CEAUȘESCU. oferă ți prosperei și mereu intineritei așezări de la poalele Semenicului, vatră cu foc „veșnic viu" a metalurgiei și, deopotrivă, a construcțiilor de mașini românești, noi și cuprinzătoare perspective de dezvoltare, de edificare complexă, multilaterală.Numeroaselor izbînzi obținute pe toate planurile de activitate de oamenii muncii reși-

țeni în anii construcției socialiste și, îndeosebi, in luminosul arc de timp deschis de Congresul al IX-lea al partidului (efortul invcstițional făcut pentru dezvoltarea industriei a avut drept efect creșterea de 3,4 ori a producției marfă industriale în 1989 față de 1965, iar a productivității muncii in aceeași perioadă, de 3,2 ori) ii se vor adăuga, astfei. pornind de la programele proprii privind dezvoltarea viitoare a municipiului — parte integrantă a programelor complexe de dezvoltare generală a patriei — altele mai mărețe încă, care vor asigura acestei veritabile cetăți a muncit și a eroismului urcarea unor noi trepte de lumină, progres și bunăstare pe căile împlinirii socialiste.Iată de ce. în aceste zile de puternică efervescență politică și revoluționară, premergătoare marelui forum al comuniștilor români, Proiectul Programului-Direclivă și Tezele pentru cel de-al XIV-lea Congres al P.C.R. sînt prezente pe masa de lucru a tuturor locuitorilor Reșiței, de la primarul acesteia pină la tinerii muncitori și specialiști din unitățile economice și sociale, de Ia inginerii, cercetătorii din cadrul institutelor științifice pină la elevii și cadrele didactice din școlile și liceele cunoscutei așezări bănățene.

Am parcurs Împreună cu colegii mei de muncă, din întreprinderea Constructoare de Mașini Reșița, Proiectul Pro- gramului-Directivă ți .Tezele pentru Congresul al XIV-lea al partidului cu întreaga atenție. zăbovind asupra fiecărui paragraf, intrucît istoricele documente programatice sînt de o importantă vitală pentru prezentul și viitorul patriei noastre, în ele conturindu-se profilul unei Românii mai prospere, mai înfloritoare ca orieînd. România socialistă multilateral dezvoltată aflată la pragul dintre secolele XX si XXI.Sînt evidențiate aici drumurile pe care noi, tinerii de azi. vom păși cu toată încrederea, cu tot avintul și entuziasmul pe care le purtăm în inimă, proiectele îndrăznețe pentru viitor sprijinindu-se pe temelia a tot ceea ce am realizat, prin muncă eroică, pînă acum, sub conducerea partidului, a secretarului său general. tovarășul NICOLAE CEAUȘESCU, în anii de istorie nouă a patriei.Uzina noastră (profilată pe următoarele produse principale : motoare Diesel pentru tracțiune feroviară și navală; boghiuri pentru locomotive Diesel ți electrice; utilaj hidro și turboenergetic, inclusiv e

chipamente auxiliare ale acestora; compresoare de aer cu piston, motoare electrice mari și speciale pentru utilaje de performantă) prin specialiștii ei. prin muncitorii din sectoarele de producție, în care tinerii reprezintă o pondere însemnată (din totalul de circa 14 000 de oameni ai muncii din unitate, peste 7 000 sint membri ai organizației U.T.C.) duc o permanentă bătălie pentru nou. pentru introducerea progresului tehnic, pentru rezolvarea celor mai diverse probleme tehnice, pentru o pregătire profesională ireproșabilă, multidisciplinară a tuturor cadrelor noastre, în așa fel îneît să obtin.em rezultate deosebite, cu care să ne mîn- drim. Si cum să nu te mîn- drești cînd pe poarta unității unde lucrezi pornesc către e- conomia națională motoare Diesel navale rapide și lente cu puteri de la 3 000 pînă la 30 000 CP, motoare Diesel rapide cu puteri de la 1 500 la 4 000 CP, motoare de curent continuu de la 410 Ia 5 400 kW, motoare asincrone trifazate de la 500 la 7 100 kW. motoare sincrone trifazate de la 300 la 10 500 kWA, utilaje grele pentru industria metalurgică, utilaj chimic divers etc.In anii Epocii Nicolae Ceaușescu s-a dezvoltat, totodată, în întreprinderea noas

tră, producția de agregate hidroenergetice pentru amenajarea Dunării și a rîurilor interioare ; Olt, Șiret, Someș, Argeș. Lotru ș.a.. a Canalului Dunăre — Marea Neagră, a Dîmboviței. S-au asimilat noile tipuri de motoare rapide diversificate pentru tracțiune feroviară, platforme de foraj marin și terestru etc.In toate aceste realizări ale unității se regăsește și munca noastră, a tinerilor, elanul nostru revoluționar, dorința puternică de a participa nemijlocit la obținerea unor succese de prestigiu. Produsele pe care ie realizăm, calitatea a- cestora sint cartea noastră de onoare. emblema tinereții noastre revoluționare. Iată de ce prevederile Programului- Directivă, Tezele pentru Congresul al XIV-lea a! partidului găsesc în noi, tinerii constructori reșițeni de mașini, alături de tinerii din Întreaga țară, susținători ardenți, pentru că prin ele ni se oferă ți în viitorul cincinal un cîmp larg de afirmare a personalității, de demonstrare a competenței profesionale, a înaltei conștiințe revoluționare care ne caracterizează. (Horea Va- drariu, secretarul comitetului U.T.C. al întreprinderii Constructoare de Mașini Reșița).
(Continuare tn nag. a 11-a)

ACȚIUNI ENERGICE, ACTIVITATE SUSȚINUTA 
PENTRU ÎNFĂPTUIREA INTEGRALĂ

A PLANULUI ANUAL PÎNĂ LA CONGRESUL
AL XIV-LEA AL PARTIDULUI!

In pagina a 2-a prezentăm aspecte semnificative din activitatea colectivelor 
de muncă de la întreprinderea de Produse Ceramice ,,Mondial" din Lugoj, 
întreprinderea de Tricotaje „Unitatea" din Sighetu-Marmației și întreprinderea 

de Tricotaje „Moldova" din lași
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în dezbaterea comuniștilor, a tinerei generații, a întregului popor

PERFECȚIONAREA ORGANIZĂRII Șl MODERNIZAREA 
PRODUCȚIEI - TEMEI AL DEZVOLTĂRII ECONOMICE INTENSIVE

ACȚIUNI ENERGICE, ACTIVITATE SUSȚINUTĂ PENTRU 
ÎNFĂPTUIREA integrală a planului anual 

PlNĂ LA CONGRESUL AL XIV-LEA AL PARTIDULUI!
Marca fabricii — marca muncii și competenței colectivului

Reșița, tradiționala vatră a metalurgiei românești, laEste binecunoscut de către toți oamenii muncii ca-și desfășoară activitatea pe aceste frumoase meleaguri ale tării fapta® că anii de istorie nouă ai Reșiței epocii pe care, cu justificată mândrie, o numim EPOCA NICOLAE 
CEAUSESCU sînt anii celor mai semnificative realizări din întreaga sa existență. Uriașul salt pe care l-au realizat in această perioadă cele două ramuri de bază industriale re- șițene — metalurgia și construcția de mașini — constituie, de altfel, un veritabil simbol nu numai al dezvoltării si înfloririi fără precedent a localității de pe malurile Birzavei, ci, în egală măsură. ți al evoluției întregii industrii românești, a devenirii sale socialiste.Desigur. Reșița înseamnă și va însemna totdeauna locul unde s-au aprins, acum 218 ani. la 3 iulie 1771. focurile primelor două furnale din țară, a căror flacără arde fără întrerupere pînă în zilele noastre, prin veghea permanentă a succesiva generații de furnaliști și oțelari, oameni cu meserii specifice așezării de ieri, de azi și de mîine. Se cuvine, de aceea, cu atit mai mult, să ne mîndrim cu faptul că în anii de după eliberare. îndeosebi în cei 24 de ani care au trecut de la Congresul al IX-lea, cînd în fruntea partidului a fost

Constituie pentru noi, tinerii reșițeni, o mare mîndrie faptul că oțelul care se naște ceas de ceas aici, în orașul așezat la poalele Semenicului, se regăsește în mai toate produsele și lucrările metalice ce se realizează în întreaga țară, de Ia poduri șl calea ferată, la construcțiile centralei nuclea- re-electrice. autoturisme și autocamioane. aeronautică, rulmenți si țevi etc.Am dezbătut în cadrul tuturor adunărilor generale ale organizațiilor U.T.C. Tezele ș! Proiectul Programului-Directivă ale celui de-al XIV-lea Congres al partidului. Cunoaștem, așadar, temeinic, sarcinile care stau în fața siderurgiei românești în următorul cincinal, faptul că producția de oțel va trebui să sporească. în 1995, la 20—21 milioane tone. Sînt prevederi ce pornesc de la puternicul potential uman și tehnic de care dispune azi industria metalurgică națională, prevederi pe care, acționînd strîns uniți în
0 puternică bază școlară in care se pregătesc specialiștii de mîineApropierea mărețului eveniment politic, Congresul al XIV-lea al partidului, moment de excepțională importanță în viața țării, amplifică tot mai mult starea de înaltă vibrație patriotică trăită, deopotrivă de elevii și cadrele didactice din școlile șl liceele reșițene.Gîndurile noastre și bătăile inimii noastre se îndreaptă acum, in semn de mulțumire, de călduroasă recunoștință, către cel mai iubit fiu al poporului nostru. tovarășul 

NICOLAE CEAUSESCU, către tovarășa ELENA CEAUȘESCU, om de știință de largă recunoaștere internațională, anii de după Congresul al IX-lea al partidului fiind anii cei mai rodnici în împliniri ai școlii românești, ani de largă deschidere a procesului cultural- educativ, de edificare pentru fiecare unitate de învățămint a unei puternice baze materiale. condiție esențială pentru legarea trainică a învăță- mîntului national cu știința si producția, cu complexitatea realităților social-economice ale patriei. 

ales tovarășul NICOLAE 
CEAUȘESCU, străvechile tradiții muncitorești ale acestor locuri au fost ridicate pe culmi care altădată nici nu puteau fi închipuite. Reșița de azi, în drumul ei avîntat către un viitor tot mai luminos, s-a plăsmuit din visele și aspirațiile celor care, cu nesecat eroism cotidian, elaborează oțelurile aliate și înalt aliate, continuatori demni ai nobilelor profesii de furnalist, oțe- lar. coesar. laminator. Nivelul pe care dezvoltarea metalurgiei feroase și a construcției de mașini l-a atins in prezent Ia noi este, credem, ușor de imaginat, dacă facem precizarea că azi — numai în 28 de zile — realizăm tot atîtea produse cit se obțineau in întregul an 1948 in cele două ramuri.Pentru a înțelege și mai bine importanta cu totul extraordinară pe care o constituie prevederile Proiectului Programului-Directivă și Tezele pentru Congresul al XIV-lea al partidului pentru dezvoltarea în continuare a municipiului Reșița, pentru a le reliefa mai pronunțat încă temeinicia și măreția, voi prezenta un bilanț la zi al realizărilor noastre, luînd ca termen de comparație anul 1965. anul Congresului al IX-lea al P.C.R., moment de început al renașterii economice, sociale și culturale și a reședinței județului Caraș-Severin, în cadrul renașterii și avîntului în

Deviza fiecărei zile: creșterea producției de oțeljurul partidului, al secretarului său general, tovarășul 
NICOLAE CEAUȘESCU, le vom realiza cu certitudine.în prezent acționăm, alături de comuniști, de ceilalți oameni ai muncii din combinat, cu toate forțele pentru realizarea sarcinilor de producție ce ne revin, conștienți că. numai prin finalizarea cu rezultate deosebite a prevederilor anului în curs și ale întregului cincinal 1985—1990. vom clădi baze trainice pentru producțiile viitoare prevăzute în Proiectul Programului-Directivă. Pregătirea prin muncă și pentru muncă a tinerilor constituie pentru noi o prioritate de fiecare zi, în cadrul căreia ridicarea nivelului de cunoaștere și instruire, de do- bîndire a „cheilor" meseriei, de lărgire a domeniilor de specializare reprezintă pîrghii de acțiune deosebit de eficiente. Cele 73 de cursuri de perfecționare. 11 cursuri de calificare și 10 cursuri de policalificare organizate de comi

Dacă în Reșița anului 1905 existau numai 25 de săli de clasă. 979 de elevi șl 39 cadre didactice, în prezent, dispunem de 434 săli de clasă și cabinete unde învață peste 20 000 elevi, cuprinși în 14 școli generale și în 7'licee cu 12 profiluri și 25 de meserii, de 750 cadre didactice, 65 specialiști și 85 maiștri instructori.în rîndul acestor unități școlare. liceul unde îmi desfășor activitatea. Liceul industrial nr. 1, de Ia a cărui înființare se împlinesc 21 de ani, pregătește în 26 de clase de zi șl 11 de seral peste 1 300 elevi în meseriile de electricieni, mecanici mașini si utilaje și prelucrători prin așchiere, viața sa fiind, astfel, prin profil și meserii specifice, strîns legată de viața Resiței industriale. îndeosebi a Reșiței constructoare de mașini.Nu am neglijat, in activitatea noastră, nici o singură clipă. pregătirea de cultură generală. activitatea de educație patriotică și revoluționară, care, împreună cu educația de 

tregii economii naționale. Astfel, prin cele peste 25 miliarde lei care au fost investite in a- ceastă perioadă pentru dezvoltarea localității, am realizat numeroase obiective de importanță republicană ca : întreprinderea de Reductoare, întreprinderea Mecanică, hala de utilaj greu, forja și secția „Motoare Diesel" la întreprinderea Constructoare de Mașini, laminorul degrosier și greu de la Combinatul Siderurgic, întreprinderea de Confecții. Fabrica de Prefabricate ș.a.In același timp au fost date în folosință numeroase obiective de interes general : peste 23 000 de apartamente (circa 80 la sută din populația Reși- tei mutîndu-se în case noi), centrala telefonică automată. 345 săli de clasă. 3 600 locuri în creșe. 675 paturi de asistentă medicală, sala polivalentă. baza olimpică de inot. hotelurile Semcnic si Bistra, sediul Muzeului județean, cinematograful Dacia. Ateneul Tineretului, Casa Pionierilor și Șoimilor Patriei etc.La sfîrșitul actualului cincinal, industria reșiteană se va îmbogăți cu noi obiective industriale : bateria nr. 4 de la Uzina Cocso-Chimică Ia Combinatul Siderurgic : fabrica de cuzineți de la întreprinderea Constructoare de Mașini — o unitate renumită atît în țară, cît și peste hotare, pentru producția de motoare navale, 
tetul U.T.C. din combinat, cu- prinzind peste 2 000 de tineri, sînt tot atitea dovezi ale preocupărilor noastre continue de autoperfecționare profesională, de creștere a gradului de conștiință muncitorească, revoluționară, de dobîndire a trăsăturilor specifice omului nou. făuritor al societății socialiste multilateral dezvoltate pe pă- mintul străvechi al României.Ne pregătim, de fapt, încă de acum, pentru „șarjele" de otel ale viitorului cincinal, care poartă marca inconfun- dabilă a Reșiței. cînd. prin e- fortul tuturor oamenilor muncii, in cadrul cărora tinerii reprezintă un detașament distinct. deosebit de puternic, unitatea noastră urmează să beneficieze de funcționarea noii Uzine Cocso-Chimice. de tehnologii moderne, variate, cu un grad înalt de eficiență. Spre sfirșitul cincinalului este prevăzută, de asemenea, în cadrul acțiunii de modernizare a elaborării otelului, construirea unei oțelării electrice pen
specialitate, contribuie în mod decisiv Ia conturarea, la formarea unor tineri cu un profil profesional și moral deosebit, tinerii constructori ai României multilateral dezvoltate de mîine.Ne sînt îndemn șl crez cuvintele tovarășului NICOLAE 
CEAUȘESCU, rostite la marea adunare populară din municipiul Iași, cu prilejul deschiderii noului an de învățămint: 
„Nu există astăzi obligație pa
triotică si revoluționară mai 
inaltă decît aceea de a învăța 
Si a învăța, pentru toți copiii 
și întregul nostru tineret. In- 
sușiți-vă, dragi prieteni, cele 
mai (nalte cunoștințe ! Folosiți 
Ia maximum condițiile create 
de partid, de statul nostru, de 
popor pentru a putea învăța 
Si a vă Însuși cele mai minu
nate cunoștințe din toate do
meniile ! Faceți astfel incit să 
creșteți ca buni și înaintat! 
cetățeni ai României socialis

ora înnoirilormotoare Diesel și electrice.Să adăugăm aici, ca pe un succes deosebit, obținut în cinstea aniversării a 45 de ani de la eliberarea patriei și în întîmpinarea celui de-al XIV- lea Congres al partidului, finalizarea, în devans cu trei luni și mmătate, a peste 20 km linie tramvai, prin care, practic, am rezolvat problema transportului în comun în municipiul Reșița.Ne așteaptă, în continuare, în cincinalul viitor, așa cum se arată cu deosebită claritate în Proiectul Programului-Directivă și in Tezele pentru Congresul al XIV-lea al partidului. realizarea unor sarcini tot mai complexe, atît pe linie economică, cît și pe linie social-polîtică și cuîtural-edu- cativă. Oamenii muncii reși- 
țeni, care dezbat in aceste zile 
în adunări și conferințe de dări 
de seamă si alegeri, cu deo
sebită însuflețire, aceste docu
mente programatice, unde este 
prefigurată întreaga lor viața 
viitoare, sini hotâriti să facă 
totul pentru a le transforma 
în întregime in realitate, con
știent! pe deplin că numai 
astfel așezarea in care trăiesc 
si muncesc — Reșița — vatră 
de foc, de inimă și conștiință 
— va deveni tot mai mîndră 
și mai înfloritoare in geogra
fia edificării socialiste și co
muniste a României.

ION VĂDUVA, 
primarul municipiului Reșița

tru producerea de oțeluri cu destinație specială, cu turnare continuă, instalații de vidare si alte procedee moderne.
Luîndu-ne angajamentul de 

a nu precupeți nici un efort 
pentru transformarea tuturor 
acestor deziderate de azi in 
realitate. în împliniri impre
sionante, și noi, tinerii din bi- 
secuiara cetate a oțelului ro
mânesc. intr-un glas cu în
treaga generație tinără a pa
triei, ne exnrimăm declina a- 
deziune Ia hotărîrea Plenarei 
C.C. al P.C.R. din iunie 
a.c., ca, Ia Congresul al 
XIV-lea, tovarășul NICOLAE 
CEAUȘESCU să fie reales în 
funcția supremă de secretar 
general al partidului, garanția 
cea mai sigură a înaintării 
neabătute a României spre 
comunism.

NICOLAE BURGHELEA, 
prim topitor la Cuptorul Ti
neretului, secretarul Comitetu
lui U.T.C. „Oțelărie" la Com

binatul Siderurgic Reșița 
te, să asigurați Întotdeauna, 
in veci de veci —■ ca să mă 
exprim astfel — existența pa
triei și poporului nostru, a 
limbii noastre, in rindul țări
lor independente ale lumii".

Proiectul Programului-Di
rectivă ?i Tezele pentru 
Congresul al XIV-lea al parti
dului reprezintă, pentru noi 
toti, cadrele didactice și elevii 
reșițeni, ca și pentru întreaga 
scoală românească, documente 
majore după care ne ghidăm, 
tncă de pe acum, Întreaga ac
tivitate. Dorim din toată ini
ma ea anul școlar recent în
ceput, anul generalizării tn 
patria noastră a învățămîntu
lul liceal de 12 ani, să devină 
anul cu cele mal bune rezul
tate din Întreaga existență a 
liceului nostru.

FLOAREA CODILĂ, 
profesor de matematică, 

directoarea Liceului industrial 
nr. 1, Reșița

Grupaj realizat de NICOLAE ȚONE

Cind un colectiv de muncă relativ tînăr (dacă luăm în considerare actuala configurație a unității) își propune să „iasă" Ia export, înseamnă că el a optat definitiv pentru un drum greu, dar plin de satisfacții care îi angajează întregul potențial de muncă și creație ! în cadrul 
ÎNTREPRINDERII DE PRO
DUSE CERAMICE „MONDIAL" din LUGOJ, opțiunea aceasta pornește chiar de la denumire și se consolidează prin întregul sistem de organizare și desfășurare a procesului productiv, prin însăși atitudinea față de muncă. Și. din această perspectivă. realizările sint pe măsura angajamentelor asumate, de- monstrînd faptul că aici există identitate între vorbă și fapte, oricîtear fi greutățile și neajunsurile ce trfebuie depășite. Notăm, bunăoară, rezultatele bune obținute ne primele trimestre ale anului, cu depășiri Ia export. la faianță si obiecte sanitare. intrucit ele constituie o temelie solidă pentru realizarea planului pe întreg anul în cinstea marelui forum al comuniștilor, obiectiv ce mobilizează toate forțele si resursele unității, ce dinamizează eforturile continue de perfecționare a activității. De altfel, avînd în vedere că ponderea produselor livrate la export, depășește deja peste 80 la sută din totalul fabricației, aceste direcții de acțiune devin practic elemente definitorii nentru întregul colectiv renrezentînd o carte de vizită edificatoare, pe care fiecare încearcă să o onoreze exemplar, prin muncă responsabilă, plină de dăruire.Tocmai de aceea, radiografi- ind activitatea principalelor sectoare de producție ne vom opri la citeva argumente ale implicării plenare a oamenilor muncii în vasta acțiune de modernizare și eficientizare, de organizare superioară, semn că a- ceastă participare este liber consimțită, izvorîtă atît din dorința de a întări prestigiul fabricii. cit si din convingerea că este generatoare de progres și sursă a creșterii nivelului de trai al fiecăruia. Așa de pildă, s-au făcut și se fac permanente încercări de a înnoi și diversi

Probleme la zi, soluții la ziA fi competitiv într-o activitate productivă presupune ca. in concordanță cu asigurarea unei calități deosebite, a Unei funcționalități sporite, să fie găsite si căile pentru realizarea produsului cu cheltuieli cit mai reduse, aceasta fiind, de fapt, o caracteristică de seamă a oricăror activități eficiente. Pentru că. în fond, ceea ce interesează pe piață la un produs, a- lături de caracteristicile amintite. este în primul rind prețul și, cu cît cheltuielile de producție sînt mai scăzute, cu atît prețul devine mai avantajos, iar marfa mai competitivă.Activitatea ÎNTREPRINDERII 
DE TRICOTAJE „UNITATEA" din SIGHETU MARMAȚIEI nu se deosebește prea mult ca structură de producție de aceea a altor unități de profil existente în tară. O calitate înaltă asigurată producției (90 la sută din volumul ei total se exportă in țări puternic industrializate), o măre promptitudine în onorarea comenzilor, constituie aici fapte obișnuite. Ceea ce singularizează, poate, activitatea întreprinderii maramureșene este faptul că pe lingă îndeplinirea cu bune rezultate a indicatorilor e- conomici. cheltuielile materiale și totale au fost reduse, comparativ cu nivelurile stabilite, cu 48 de lei — ceea ce, la o producție de citeva sute de milioane, reprezintă un important beneficiu.Una din căile de reducere a cheltuielilor de producție a reprezentat-o „modernizarea" concepției despre export, despre exportul competitiv ce nu se poate face fără a tine seama si de necesitatea dezvoltărilor tehnologice. S-a trecut, in mod 

fica gama sortimentală atît anti cipind evoluția pieței, cît și rftspunzînd unor exigențe deja formulate de principalii beneficiari, toate însumate în produse de calitate deosebită, de ridicat nivel tehnic. De altfel, pină acum, au fost asimilate în 1989 4 noi modele de faianță cu- e- fecte speciale, precum și două garnituri de baie, astfel incit ra-
Exportul, o opțiune 

ce ține de dorința 

continuă de autodepășire

portind producția în derulare la vechimea unor sortimente se poate aprecia că gradul de înnoire a depășit 80 la sută. Multe din propunerile constructive derivă și din observațiile făcute cu prilejul prezenței la diverse tirguri și expoziții internaționale, din confruntările cu alte firme de profil. în acest fel se explică și capacitatea mărfurilor românești de a satisface gusturi extrem de variate, de a răspunde cererii unor parteneri din peste 30 de țări ale lumii (iată o posibilă, nouă justificare a denumirii întreprinderii). Nu mai departe, chiar unul din produsele actuale, o nouă garnitură de baie, mult mai funcțională, cu un design plăcut a fost regîn- dit la propunerea unei firme străine cu care unitatea colaborează încă din primele momente ale trecerii Ia export. Bunul renume ciștigat declanșează și o reacție în lanț, noi parteneri pe relația DC fiind atrași de promptitudinea livrărilor, de calitatea producției, de buna conlucrare ce se poate realiza cu întreprinderea lugojană. Pentru colectiv, un semn de mulțumire este și un recent telex prin care unul din parte

firesc, la înlocuirea parțială a utilajelor din dotare cu mașini de mai mare productivitate, ceea ce a făcut ca, pe ansamblu, indicele de utilizare să crească la 83 la sută, intensificindu-se și eforturile pentru reducerea consumului specific, aiungindu-se de la 400 grame la 220 grame pe produs la unele sortimente.
Reducerea cheltuielilor, 

factor de sporire 

a eficienței economice

Astfel conjugate, aceste eforturi și-au găsit materializarea în conceperea unor noi modele de vestimentație, cam 1 300 pe an, cu un design atrăgător, capabile să satisfacă cele mai exigente gusturi.— Munca lntr-un atelier, ne spunea inginera Gabriela Gâzea. șefa atelierului de creație. îți solicită foarte multă voință, răbdare, pasiune pentru lucrul bine făcut, cei de aici nefiind creatori doar în timpul afectat muncii. De aceea, pentru a fi în pas cu cerințele actuale ale modei — broderia aplicată și combinația între tricot și țesătură — am gîndit aplicarea programată a unor mașini, efectele întrecînd chiar cele mai opti

nerii importanți mulțumește lugojenilor pentru calitatea producției mostrelor și pentru operativitate, ca o dovadă că înțelegerile anterioare au fost respectate neabătițt, condiție esențială pentru o conlucrare itoare și mai fructuoasă.A face față, insă, acestor pretenții sporite, unui ritm sufocant al solicitărilor, a lucra 

numai la parametrii competitivi pe plan extern înseamnă pentru „Mondial" din Lugoj a fi racordată continuu la tot ce ește nou, la ceea ce poate determina salturi cantitative și calitative. Una din problemele curente ale conducerii întreprinderii — director Pavel Biederman și inginer șef Petru Brancu este tocmai creșterea volumului producției, deziderat ce ține, în primul rînd, de o productivitate superioară în toate compartimentele, de utilizarea cu randament optim a instalațiilor și mașinilor, de valorificarea capacităților de producție și diminuarea pierderilor neplanificate. Există în programul de modernizare numeroase măsuri ce vizează realizarea acestor o- biective, majoritatea fiind și a- plicate, dar, in fiecare caz, ele reprezintă doar o bază de plecare, fiecare om al muncii fiind dator să caute noi și noi soluții de perfecționare. Instalația automatizată, de turnare în baterie a lavoarelor. bunăoară, gindită de specialiștii unității, vizează productivitatea muncii, fapt ce indică marile resurse ce pot fi mobilizate de colectiv pentru îmbunătățirea procesului 
miste previziuni, semn că mai sînt încă suficiente resurse pentru â găsi calea spre competitivitatea de o mai largă extindere. După cum ați putut constata, planul de export a fost îndeplinit spre satisfacția în primul rind a noastră, cu niveluri mult mai mici ale cheltuielilor de producție, ceea ce confirmă, îndrăznesc șă afirm, că pentru a face un export competitiv trebuie să te preocupi asiduu, posibilități mari exîstînd îndeosebi.

așa cum e și ■ firesc. în cadrul întreprinderii producătoare.La o altă unitate, avînd același profil — ÎNTREPRINDEREA 
DE TRICOTAJE „MOLDOVA" din IAȘI — cam din luna iulie au fost onorate comenzile la export pentru întreg anul de producție, lucrin- du-se acum pentru moda anului viitor. Cum din cele mai mult de 1 000 de noi modele produse intr-un an, peste 60 la sută sînt: destinate exportului pe diverse piețe, fiind caracterizate, o spun partenerii și o confirmă vînză- rile, printr-o calitate ireproșabilă. pare firească întrebarea ce anume a condus la obținerea unor astfel de bune rezultate ?în primul rind, aflăm de la 

de fabricație. Cit privește salturile calitative ele țin și de creșterea eficienței acestei activități;imperativul producției de export incluzind și .necesitatea de a reduce costurile de fabricare, vi- De altfel, fătâ a afecta parametrii tehnico-calițativi (ba chiar în unele cazuri imbun.ătă- țindu-i) pmiectanții au regîndit adesea integral concepția unorsortimente, economisind materiale și energie, prețioase pentru gospodărirea judicioasă a resursele- proprii. Așa au apărut 5 noi variante de faianță și 4 modele de obiecte sanitate, inclusiv cu accesoriile necesare, ce rezistă cu același, succes pe piața externă. De asemenea, tot recent s-a trecut la utilizarea modelelor de turnare din rășini epoxidice, funcționînd practic în timp nelimitat și asigurînd o precizie de lucru și o calitate mai bună decit in vechea tehnologie.Competitivitatea produselor cu marca „Mondial" — o realitate tonică pentru acest harnic colectiv de muncă este un cîș- tig ce trebuie menținut cu orice chip. Este nu doar o cerință imediată izvorîtă din motivații economice ci, în egală măsură, o datorie de conștiință, un minunat prilej de reafirmare st capacității creatoare a industriei românești, a posibilități! ei mereu creseinde de a concura de la egal la egal cu orice firmă străină. grație unei moderne si nu« ternice baze tehnico-materiale, unei organizări științifice a muncii, a accesului permanent la nou, la progres. Or, în acest sens dincolo de obligația elementară de a munci exemplar, colectivul întreprinderii, tinerii în primul rind. trebuie să învețe necontenit si să-și îmbunătățească cunoștințele de specialitate. să se racordeze plenar la tot ceea ce este valoros. Este o cerință ce garantează, mai presus de toate, ca mult dorita continuitate in afirmarea cotiturilor anterioare să fie menținute si ampiificate. spre mîndria fiecăruia din cei care și-au legat destine'e de această tinără și reprezentativă unitate industrială lugojeană;
GHEORGHE CRIȘAN

inginera Silvia Matei, șef atelier proiectare produse, prin utilizarea calculatorului pentru încadrarea optimă a croirii a crescut indicele de valorificare a materiei prime cu 5 000 lei/tonâ fir, crescind totodată si posibilitatea reducerii greutății pa metru pătrat, de la 180 grame, la 160 grame la unele produse, ceea ce înseamnă că, la o cantitate de citeva tone materie primă prelucrată zilnic, se obține un important spor de producție fizică, dar și substanțiale economii materiale. Economii care, adăugate celor obținute și din acțiunea de autodo- tare întreprinsă la secția bobi- nat-trlcotat — unde prin înlocuirea cuțitelor de la mașina de bobinat s-a micșorat costul a- cestora de la 365 lei inițial, la 125 lei — au contribuit la re- ducerea permanentă a cheltuielilor de producție. Tot în același context, prin introducerea in secția imprimerie mecanică a unui tunel de uscare a produselor, productivitatea a crescut de 10 ori, ajungînd în prezent la peste 4 000 de produse uscate într-o oră, eliminîndu-se totodată efectul de îngălbenire, ce mai apărea la procedeul anterior.Toate aceste acțiuni de modernizare a producției au contribuit la reducerea cheltuielilor materiale și totale cu 10. și respectiv 25 de lei sub nivelurile planificate, asigurind la producția semestrului I un beneficiu de 10 milioane lei, și dovedind astfel că modernizarea producției și a produselor reprezintă, pe mai departe, una din căile de reducere a chel-, tuielilor de producție, fapt confirmat și de realizările celor două prestigioase întreprinderi ale industriei ușoare românești.
VIRGIL MIHAILOVICI

Adunări și conferințe de dări de seamă și alegeri ale organizațiilor de partid

Prin știință și educație, implicare permanentă 
în nobila misiune patriotică de perpetuare

a valorilor limbii și literaturii naționale
Recunoscută pentru prestigiul său, cu tradiții îndelungate în ști

ința, cultura și invățămintul românesc, Facultatea de Filologie a Universității din București cunoaște in epoca de împliniri fără pre
cedent deschisă de Congresul al IX-lea al partidului o activă pu
nere în valoare a rolului și a locului ei in progresul multilateral 
al țării. Pe această bază, avînd în vedere specificul său pronunțat 
ideologic, facultății ii revin, în perspectiva dezvoltării socialiste și 
comuniste a patriei, sarcini angajante în ceea ce privește activitatea 
formativ-educativă revoluționară, sarcini mobilizatoare ce se regă
sesc formulate convingător in documentele programatice ale Con
gresului al XIV-lea al partidului : Proiectul Programului-Directivă 
și Tezele pentru Congres.țl Bilanțul rodnic al drumului | parcurs in anii de după Congresul al IX-lea al partidului și continuarea la un nivel superior. pe temeiul clarvăzător prefigurat de documentele celui de al XIV-lea Congres, a acestui bilanț, ! lată coordonatele pe care s-a 

înscris desfășurarea Conferinței 
de dare de seamă și alegeri a 
Organizației de partid din Fa
cultatea de Filologie a Universității bucureștene. Dominanta politică care s-a impus din desfășurarea întregii conferințe a fost unanimitatea impresio
nantă a participanților pentru a 

susține Hotărîrea Plenarei C.C. 
al P.C.R. ca la cel de-al XIV-lea 
Congres tovarășul NICOLAE 
CEAUȘESCU să fie reales în 
înalta funcție de secretar gene
ral al partidului, ca argument de neclintit al încrederii în marile noastre izbinzi viitoare, al înaintării ferme a patriei pe noi culmi de civilizație și progres.Pornind de la specificul invă- țămîntului filologic, nimic mai firesc decit situarea, în centrul dezbaterilor prilejuite de conferință, a pregătirii de specialitate, profesionale și poli- tico-ideologice, a studenților, Darea de seamă a comitetului de partid s-a referit, în primul rînd, la preocuparea de îmbunătățire calitativă a procesului 

instructiv-educativ și de sporire a eficienței sale formative, prin integrarea învățămintului cu cercetarea și cu producția, prin îmbunătățirea cursurilor și a seminariilor, prin verificarea susținută, pe parcursul întregului an, a pregătirii studenților, ca și prin desfășurarea practicii pedagogice și a celei productive pe baza unor programe mai strîns legate de specificul domeniului filologic. Rezultatele la învățătură ale studenților marchează, pentru anul u- niversitar trecut, o evidentă creștere calitativă, intre fruntași regăsindu-se studenții comuniști.Tn strinsă legătură cu pregătirea profesională de specialitate, s-a discutat despre parti

ciparea studenților la cercetarea științifică, detașindu-se atît valoarea multor realizări, cit și necesitatea unei selectări mai exigente a lucrărilor pentru participarea la manifestări naționale de profil.O idee revenită frecvent, și în darea de seamă, și în dezbateri a fost aceea a îndrumării constante primite de către Asociația Studenților Comuniști a facultății din partea comitetului de partid, apreciindu-se că a- ceastă îndrumare se reflectă și ar trebui să se reflecte și mai susținut în toate domeniile vieții studențești. Totodată, s-a desprins cerința unei mai active implicări a studenților comuniști în activitatea organizației de partid.La toate aceste aspecte s-au referit studenții care au luat cuvîntul în conferință, precum și alți vorbitori, 'Studentul Sorin Manole, președinte al consiliului A.S.C. din facultate, a spus : „Ca răspuns Ia condițiile deosebite create a- firmării tineretului universitar de partidul și statul nostru, la grija și preocuparea permanente manifestate de secretarul general al partidului, tovarășul Nicolae Ceaușescu. pentru dezvoltarea Învățămintului, ne-am înscris in bilanțul realizărilor locurile I și al II-lea la faza națională a întrecerii -«FiecareA.S.C.,  colectiv de educare prin 

muncă și pentru muncă a studenților-, numeroase premii și mențiuni la concursuri profe- sional-științifice și la Sesiunea națională a cercurilor științifice studențești, la Colocviul național «M. Eminescu-, în Festivalul artei și creației studențești, precum și la alte manifestări organizate sub egida U.A.S.C.R. Preocupările legate de formarea noastră ca viitori specialiști, ca viitori dascăli și cetățeni, le întregim permanent prin accentuarea în conștiința fiecăruia a spiritului novator, revoluționar, 
a gindirii materialist-dialectice despre lume și viață". Vorbitorul a menționat și o serie de neajunsuri apărute în activitatea A.S.C., îndeosebi sub aspect organizatoric. De asemenea, a făcut propuneri de stimulare a activității științifice și culturale studențești, prin deplasări pe teren pentru studiu, documentare și schimb de experiență si prin reorganizarea. în facultate, a întilnirilor studenților cu personalități ale vieții noastre literare și științifice.Studenta Luminița Ciocan a remarcat faptul că, implicit, actuala conferință reprezintă un moment de bilanț și al activității consiliului A.S.C., „Studenții membri de partid care fac parte din consiliul A.S.C. sînt și cei mai activi, ei aflîndu-sa per

manent în fruntea oricărei acțiuni, venind cu inițiative, constituind modele de pregătire profesională și de comportament". A fost remarcat spiritul deschis, democratic, în care reprezentanții studenților au prezentat în fața comitetului de partid, a conducerii facultății propuneri vizînd alcătuirea orarelor, folosirea judicioasă a spațiului de învățămint.Studentul Cristian Mujdei a vorbit despre importanta studierii bibliografiei pentru se- minarii și pentru examene, despre necesitatea unei responsabilități sporite în studiul individual. Hotărîtor, în acest sens, fiind lucrul în bibliotecă, a propus optimizarea orarului de funcționare a sălilor de lectură din facultate, în funcție de cerințele studenților, subliniind a- devărul potrivit căruia „munca de cercetare începe în bibliotecă".La Intensificarea cercetării științifice studențești, inclusiv prin mai atenta ei îndrumare de către comitetul de partid, s-a referit și lector dr. George Gană. Un cadru dorit a fi și mai activ al acestei cercetări îl constituie cercurile științifice, care nu numai să se numească integrate, ci să fie chiar mai integrate cu practica și cu participarea profesorilor și a cercetătorilor.Pentru asigurarea unui conținut superior pregătirii profesionale și cercetării științifice stu

dențești, lector dr. Gabriela Dindelegan a insistat asupra unei îndrumări și mai eficiente a activității A.S.C. de către comitetul de partid.Dezbaterile au prezentat și u- nele deficiențe manifestate în pregătirea profesională, științifică și culturală a studenților. Dezideratul eliminării lor se regăsește în conținutul propunerilor făcute in acest sens. Astfel, sînt necesare o ritmicitate mai mare în prezentarea studenților la toate sesiunile de examene, reducerea absențelor de la cursuri și de la seminârii, efectuarea la timp a practicii pedagogice, reactivarea unor preocupări altădată de tradiție în facultate, cum sînt cercetarea, culegerea șl Interpretarea folclorului.Acordind o atenție deosebită problemelor studențești, conferința organizației de partid a Facultății de Filologie din București a reafirmat în mod concret implicarea organizației, a tuturor profesorilor, cercetătorilor și studenților, de a răspunde cu întreaga lor capacitate obiectivelor ce le revin. în- deplinindu-și nobila misiune patriotică, reafirmată 1n chip strălucit în prima zi a noului an de Învățămint de tovarășul Nicolae Ceaușescu : „să dez
voltăm continuu limba ș( cul
tura românească, să prețuim 
istoria națională, trecutul nos
tru glorios !“.

FLORIN ANTONESCU



CUVÎNTARfA TOVARĂȘULUI NICOLAI CEAUSESCU
la Consfătuirea de lucru pe probleme economice de la C.C. al P.C.R.

(Urmare din pag. 1)de lucruri negative. Or, trebuie să se înțeleagă bine că progresul societății noastre socialiste, înfăptuirea programelor de dezvoltare — pe care urmează să le dezbatem la Congresul al XIV-lea și care se dezbat acum în partid și cu întregul popor — nu pot fi realizate decît ridicînd continuu nivelul științific și tehnic al întregii activități, apli- cînd ferm cele mai noi cuceriri ale științei și tehnicii in toate sectoarele de activitate, r După cum știți, acționăm de f mult timp să îmbunătățim ' programele de modernizare și 
mai bună organizare. Sînt domenii unde s-a venit cu propuneri bune — unele, foarte bune. Dar sînt domenii unde 
s-a venit cu propuneri care însemnau, de fapt, să rămînem la nivelul de acum 3—fi ani sau la nivelul de astăzi. Dacă am accepta asemenea poziții, ar însemna să condamnăm i tara larăminerea în urmă. Nu ! este posibil și nu vom accep- .. ta o asemenea situație, dar : ridic această problemă pentru că trebuie să se. înțeleagă, de către toate consiliile de conducere de centrale, de institutele de cercetare și de cadrele din toate sectoarele că este necesar să realizăm modernizarea pe baza celor mai noi cuceriri ale științei și tehnicii într-un timp scurt și — așa cum am stabilit — să asigurăm nu numai realizarea unor produse la nivelul celor mai bune pe plan mondial, dar să ne propunem — și trebuie — să acționăm ca, în unele domenii, să fim în primele rînduri si chiar pe primul loc în lume. . Avem și acum cîteva lucruri bune, dar puține față de capacitatea tehnică și științifică pe care o avem.Am vizitat multe întreprinderi în ultimul timp, din diferite domenii și am constatat atît lucruri bune, dar și multe lucruri negative.Așa cum am spus, avem multe realizări, dar și numeroase stări de lucruri inadmisibil de proaste, iar cadrele de conducere, tehnice, nu manifestă preocuparea necesară pentru soluționarea lor într-un timp foarte scurt.Nu se poate merge mai departe în felul acesta! Vorbim de modernizare, vorbim de ridicarea nivelului calitativ și tehnic al produselor, dar trebuie să aplicăm cu hotărîre cele mai noi cuceriri ale științei și tehnicii în toate domeniile de activitate.Am stabilit programe speciale și măsuri de reducere a * consumurilor materiale, a ’ •’heltuielilor, de rentabilizare, a creștere a eficienței economice. Am ajuns, e adevărat, să lichidăm aproape in totalitate produsele nerentabile. Au mai rămas cîteva și trebuie obligatoriu să le lichidăm. Dar, avem încă un număr care înregistrează pierderi datorită neaplicării tehnologiilor și măsurilor de bună organizare a producției, de creștere a productivității muncii, a eficienței, întregii activități economice.

mare de întreprinderi

Cunoașteți programul stabilit pentru a lichida în acest an în totalitate întreprinderile nerentabile, în sensul rentabilizării lor. Nu se pune în nici un fel problema să închidem vreo întreprindere! In cel mai rău caz se pune problema de a alege în conducerea unităților cadre care să știe să conducă cu răspundere aceste întreprinderi — și trebuie să facem acest lucru! Nu se poate admite să menținem în conducerea întreprinderilor oameni care lucrează fără răspundere, care duc la proasta gospodărire.' la risipirea avuției naționale !Am mai atras atenția nu o dată, și doresc din nou să subliniez că organele noastre fi- nanciar-bancare nu își îndeplinesc în mod corespunzător rolul foarte imnortant pe care TI au în activitatea econo- mico-socială, nu exercită con-< trolul . asupra cheltuielilor. Dimpotrivă, unii din cei care lucrează în sectorul bancar-financiar stimulează risipa și încurajează aceasta. Or, nu este posibil să se mai continue această situație inadmisibilă ! Organele financiare și bancare trebuie să aplice ferm legile țării, care prevăd că fiecare leu trebuie să fie cheltuit cu eficiență maximă și nimeni să nu mai facă cheltuielifără a justifica mai înainte ce eficiență va obține! Cu atît mai mult, să nu se facă lucrări, să nu se facă cheltuieli pentru domenii care nu au nimic cu activitatea de producție din sectorul sau din întreprinderea respectivă! Și avem multe asemenea cazuri. Organele fi- ' nanciare au semnat și au apro- , bat aceste cheltuieli. Or, legile L «ini clare, banca nu putea, 

iar contabilul întreprinderii nu are voie să-și pună semnătura dacă cheltuielile pentru care se cer banii nu sînt cuprinse în pianul de dezvoltare economică al întreprinderii sau de finanțare a activității economice. Nimeni nu poate spune că legea îi dă dreptul să facă acest lucru. Dimpotrivă, am mers pînă la amănunt, s-a prevăzut că dacă contabilul spune că nu este apt, nu aprobă. Dacă directorul îi dă ordin, el este obligat imediat să raporteze organului superior; așa scrie în lege. Dar. banca nu-i subordonată întreprinderii. Băncii nu-i poate da ordin nici o întreprindere — nici directorul, nici consiliul de conducere — să dea banii. Cum este posibil ca băncile, organele financiare să nesocotească și să încalce' legile ?! Nu se poate spune că legile nu sînt cunoscute. Noi avem de mult aceste legi : autocon- ducerea, autogestiunea funcționează de aproape 20 de ani. De ce trebuie să admitem această risipă și nepăsare față de bunul general al poporului, care dăunează dezvoltării economico-sociale și ridicării nivelului general de viață al poporului ?!Sînt multe de spus în ce privește modul cum sînt gospodărite și conduse diferite sectoare de activitate. S-a discutat mult în aceste zile, s-au discutat de multe ori despre ele în acest an ! Nu doresc, acuma, să mă mal refer ia diferite alte stări de lucruri negative. Consider, însă, că este timpul să se înțeleagă bine — de către toate cadrele noastre de conducere, de întregul activ de partid și de stat, de toți comuniștii și de toți oamenii muncii — că trebuie să punem cu desăvârșire capăt stărilor negativa din toate domeniile ! Aceasta presupune să se acționeze de către fiecare, în domeniul său de activitate, cu întreaga răspundere, în spirit revoluționar, pentru aplicarea fermă a legilor țării, pentru realizarea în cele mai bune condiții a programelor de dezvoltare e- conomico-socială, a programelor de modernizare și organizare, a programelor privind încadrarea în cheltuielile e- conomico-financiare, de realizare a autoconducerii și auto- gestiunii !Trebuie să se înțeleagă bine, că nu putem și nu trebuie să continuăm actualele stări de lucruri !Stimați tovarăși,Ne pregătim pentru Congresul al XIV-lea al partidului, dezbatem programele de dezvoltare economico-socială, Tezele, discutăm mult despre ele, se iau multe angajamente, dar este timpul să realizăm în viață ceea ce este stabilit în programele de dezvoltare pe acest an, pe întregul cincinal, să pregătim temeinic înfăptuirea programelor pentru cincinalul viitor.Faptul că am obținut realizări remarcabile nu trebuie să ne determine să privim lucrurile cu automulțumire, să ne referim doar la faptul că am realizat multe, că am crescut producția industrială de 135 de ori etc. Desigur, trebuie să privim cu mîndrie ceea ce am realizat, dar aceasta nu înseamnă să ajungem la o atitudine de automulțumire, la concluzia că acum putem să lucrăm cu mai puține eforturi și fără răspundere. Aceasta nu este o atitudine revoluționară, nu este a- titudinea adevăraților proprietari și producători, a clasei muncitoare, a poporului! Dimpotrivă, tocmai bazat pe ceea ce am realizat în toate domeniile trebuie să ne propunem să lucrăm mai bine, cu un spirit de răspundere mai mare, pentru a asigura dezvoltarea mai puternică a țării noastre, în toate sectoarele de activitate.Ne aflăm într-un stadiu de construcție socialistă dezvoltată. Vom trece la un nou stadiu general de dezvoltare e- conomico-socială. Avem un nivel, general, ridicat de în- vățămint, de știință, de cultură. Dar toate acestea nu trebuie să diminueze în nici un fel spiritul de răspundere! Dimpotrivă, trebuie să ducă la creșterea răspunderii în toata domeniile de activitate î Numai așa vom acționa ca ade- vărați revoluționari, ca adevă- rați oameni de răspundere, vom asigura ca poporul nostru să înfăptuiască neabătut o- biectivele Programului de făurire a societății socialiste multilateral dezvoltate și de Înaintare a țării noastre spre visul de aur, spre comunism! 
(Aplauze puternice, prelun
gite).Ce se impune în momentul de față, tovarăși ?Mai avem 3 luni din acest an. Toți cunoașteți prevederile planului pentru această pe

rioadă. Trebuie să considerăm aceste prevederi ca minime, în toată sectoarele. Este necesar să acționăm în așa fel incit nu numai să înfăptuim planul, dar chiar să realizăm o producție suplimentară — nu insă o producție de orice fel, de dragul producției,, ci producția necesară economiei noastre naționale, dezvoltării generale a țării.în ziua de 4 octombrie municipiul București a trimis o telegramă în care raportează că a terminat planul pe trei ani și zece luni, ceea ce înseamnă că, începînd de astăzi, lucrează în contul lunii noiembrie dacă am înțeles bine. Așa cel puțin se arată în. telegramă. Multe județe și-au luat acest angajament, la fel multe centrale și. întreprinderi. Acum zece zile, un alt județ — județul Buzău — a trimis și el telegrama, deci înaintea municipiului București, că a terminat planul pe trei ani și zece luni.De altfel, un mare număr de întreprinderi au trimis telegrame prin care raportează că au terminat planul pe trei ani și zece luni și lucrează în avans. Aceasta înseamnă că toate unitățile și sectoarele de activitate trebuie să-și propună, repet, nu numai să realizeze planul, ci să obțină și o producție suplimentară.De neînțeles pentru municipiul București este însă faptul că, deși lucrează pentru luna noiembrie, n-a realizat întreaga producție de export pe luna septembrie. ■ Ani fost informat că în discuțiile din consiliile de conducere ale ministerelor mulți au recunoscut că neglijează și nu se ocupă de export. Or, am spus— și doresc să repet — problema exportului constituie și trebuie să fie pentru noi preocuparea centrală. Dacă nu realizăm exportul, nu asigurăm mijloacele necesare pentru dezvoltarea țării. De fapt, aceasta înseamnă a ridica greutăți în dezvoltarea generală a patriei noastre ! Trebuie să înțelegem bine : avem capacități să realizăm producția planificată ! Nu poate nimeni să spună că n-are capacitatea de producție necesară, că n-are materie primă sau materiale ! Or, ce se poate spune despre aceia care declară că lucrează cu o lună înainte de termen, în schimb exportul lor se găsește .cu o lună în urmă ? Aceasta înseamnă că nu se produce ceea ce este necesar și ceea ce este prevăzut în plan !Legile noastre sînt foarte clare : nimeni nu poate produce decît ceea ce este prevăzut în plan ; nu se pot folosi materiile prime decît pen-, tru ceea ce este prevăzut în plan ! Exportul trebuie realizat cu prioritate, fiind o necesitate pentru buna desfășurare a activității economico- sociale, pentru construcția socialismului. Trebuie să fie bine înțeles acest lucru ! Deci,— vorbind despre planul pe aceste trei luni —, punînd problema producției, în general, trebuie să situăm pe prim plan realizarea în întregime a exportului !Toți cunoașteți prevederile planului — pe fiecare centrală, pe fiecare întreprindere ; ele s-au transmis județelor șl, în mod corespunzător, trebuie să se asigure toate măsurile necesare realizării exportului — așa cum am spus de multe ori — cu cel puțin 10 zile înainte, în flecare lună. La 20 ale fiecărei luni noi trebuie să fim cu planul de export realizat în întregime, la calitatea corespunzătoare și cu respectarea tuturor celorlalte prevederi înscrise în contract.Mă adresez tuturor cadrelor, ministerelor, cadrelor de conducere, tuturor consiliilor de conducere din toate unitățile, organizațiilor de partid, tuturor oamenilor muncii să-?l concentreze atentia și să asigure cu prioritate realizarea în bune condiții a exportului — de bună calitate, conform contractelor, să asigure expedierea și vămuirea în întregime a acestor produse ! Aceasta este și sarcina organelor de comerț exterior, a organelor financiare. Practic, toți, într-o deplină unitate, trebuie să lucrăm în această direcție !în același timp, realizînd producția prevăzută în plan asigurăm și realizarea în bune condițiuni a produselor necesare pentru activitatea economică generală și aprovizionarea populației.Programele noastre de au- toaprovizionare, pe întregul an și pe trimestrul IV, prevăd asigurarea produselor — în cantitățile necesare, de calitate și cit mai bine prezentate— pentru o bună aprovizionare a populației, la toate bunurile industriale. Prevederile cuprinse în program asigură o bună, chiar foarte bună, a

provizionare în toate sectoarele. Trebuie, însă, să le realizăm la timp și de bună calitate!• M-am referit la activitatea industrială. N-am spus pînă acum nimic despre agricultură. înainte de a trage unele concluzii mai generale, doresc foarte pe scurt să menționez că anul acesta avem, în general, o recoltă agricolă bună, aș putea să o caracterizez chiar ca foarte bună. Practic, la toate culturile avem o producție mat mult decît dublă față de acum un an. Aceasta înseamnă că măsurile luate de partid, de statul nostru, de sprijinire a acestei ramuri, organizarea socialistă a agriculturii, cheltuielile uriașe făcute pentru irigații, pentru mecanizarea lucrărilor și chimizarea producției, realizările obținute în producerea de semințe de mare randament și productivitate, în aplicarea de tehnologii corespunzătoare — toate acestea au asigurat și asigură realizarea obiectivelor noii revoluții agrare, ceea ce demonstrează, cu putere, justețea liniei generale a partidului in domeniul agriculturii și superioritatea incontestabilă a agriculturii socialiste asupra formelor vechi de agricultură, a agriculturii din sistemul burghezo-moșieresc sau din sistemul capitalist.Este necesar însă să considerăm ceea ce am realizat nu ca nivelul maxim, ci ca o bază de a merge mai departe. Probabil, ați reținut ceea ce am constatat duminică, în cooperativa „Gheorghe Doja“, in județul Ialomița, unde s-au aplicat o serie de tehnologii noi și care, anul acesta, realizează o producție de porumb știuleți de peste 40 de tone la hectar. Dar am spus, în general, avem o recoltă bună. Desigur, avem încă multe de făcut — să stringent la timp șl să depozităm corespunzător această recoltă, să asigurăm realizarea însămînțărilor și tot ce este necesar pentru a pune baza unei recolte bune anul viitor.Pe această bază am și întocmit programul de autoa- provizionare pe trimestrul IV, care, la multe produse, asigură o dublare față de trimestrul IV al anului trecut. Este însă necesar să gospodărim bine aceste produse. Industria noastră alimentară și comerțul interior trebuie să se ocupe de a asigura buna aprovizionare și produse de bună calitate. Aceasta trebuie să fie preocuparea principală în acest sector de activitate ! Avem tot ce este necesar pentru o bună, foarte bună aprovizionare și în acest domeniu !De ce am subliniat aceasta? Pentru că poate cineva să spună : da, așa de mult a vorbit președintele țării, secretarul general al partidului, de export — și, nu cumva să neglijeze problemele aprovizionării populației ? ! De aceea, am dorit să subliniez că planul nostru prevede o bună aprovizionare și trebuie ca, și producția pentru buna aprovizionare a populației să fie de bună calitate — desigur produsele alimentare să aibă gust bun, iar produsele industriei ușoare să corespundă și din punct de vedere al aspectului, ținînd însă seama de realități.Deci, să asigurăm înfăptuirea programelor de producție realizînd cu prioritate exportul conform contractelor și, în același timp, să realizăm în întregime, de bună calitate, programele pentru nevoile din țară.Avem tot ce ne trebuie pentru a realiza aceste prevederi și, în mod obligatoriu, în octombrie, trebuie să ne propunem cu toții să obținem o depășire a planului la export, și chiar a producției destinate consumului intern, să asigurăm o bună aprovizionare, conform prevederilor, din toate domeniile.în acest cadru atrag încă o dată atenția minerilor, petroliștilor, de a asigura realizarea în bune condiții a producției și a da cit mai mult peste plan — și petrol, și cărbune — în primul rînd să realizeze planul de cărbune coc- sificabil, și la minereuri, în aceste sectoare nu există nici o limită în depășirea planului! Să luăm măsuri să realizăm în bune condiții planul energetic și în primul rind pe cărbune. Avem capacități să dublăm producția de energie pe cărbune, față de ceea ce realizăm acum. Lucrăm, de fapt, acum cu mai puțin de 50 la sută din puterea instalată pe cărbune și trebuie urgent să realizăm cel puțin producția prevăzută în plan, deși avem posibilitatea și trebuie să depunem tot efortul să producem energie pe cărbune peste plan. în mod corespunzător, să asigurăm și energia pe hidrocarburi, însă,
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avînd în vedere că importăm petrolul, trebuie să facem maximum de economie. De aceea trehuie să folosim capacitățile pe care le avem la energia pe cărbune și să folosim raționai la maximum capacitatea la energia hidroelectrică. Să folosim energia neconvențională — microhidro- centralele, biogazul, celelalte pe care le avem — să crească recuperarea energiei și cuprind aici și energia termică. Avem rezerve foarte mari, ea prin- tr-o bună gospodărire, — și trebuie să ne propunem să rezolvăm acest lucru in cîteva zile — să dublăm energia termică din recuperare. încă se risipește foarte mult în toate sectoarele. De asemenea, este necesar ca metalurgia șl chimia — chiar și materialele de construcție, dar, subliniez, îndeosebi metalurgia și unde sînt mari urmă — să de a se lucra capacitate, de a realiza și chiar să recupereze o parte din ne- realizările din septembrie, așa cum, de altfel, s-a și prevăzut în plan. Trebuie neapărat să se termine cu justificările ; în toate centralele și întreprinderile să se dezbată serios toate acestea și să luăm măsuri ferme pentru buna funcționare a instalațiilor, pentru întărirea ordinii și disciplinei, pentru a asigura realizarea produselor de bună calitate. Același lucru este valabil în construcțiile de mașini. Trebuie, realmente, ca sectorul construcțiilor de mașini nu numai să-și realizeze planul, ci și să recupereze rămînerile în urmă, să asigure un nivel înalt calitativ și tehnic al produselor. Să se acționeze pentru aplicarea fermă a masurilor stabilite privind perfecționarea și înnoirea producției, insa in condițiile reducerii consumurilor și nu introducind produse scumpe, cu consumuri mari de compustioui. oare posibil ca in loc o Dacie buna, care consuma 6 litri la luo de Kilometri, sa se facă o Dacie mai proastă, cu 8,5 litri — și sa se prezinte ca ceva nou, ca o moaernizare a producției ? Sau să se înlocuiască un tractor bun, apreciat în întreaga lume, cu un tractor prost, care nu funcționează și consumă cu 5 litri în pius — și să fie prezentat acum un an în Expoziție ca un moael nou, pentru ca are o cabină electronică ?! Este timpul să înțelegem că se impune neapărat sa luăm măsuri, să realizăm in bune condiții planurile și programele stabilite în domeniul construcțiilor de mașini. In industria ușoară se impun, de asemenea, măsuri ferme pentru realizarea în cele mai bune condiții a planului la toți indicatorii. Știu că s-au discutat problemele acestea, dar vreau să se înțeleagă că nu se poate merge mai departe ca pînă acum.Problemele de calitate și de bună organizare sînt și la Ministerul ‘ ’strucții, aici că singurul caz din cele care le-am menționat — care și-a făcut planul de producție și a realizat exportul în întregime.Desigur, mai sînt și la acest minister lucruri de îmbunătățit, de redus consumurile, de realizat o bună, de să facem oară. Dar bleme avem deci, în acest cadru, să adresez felicitări oamenilor muncii și conducerii ministerului pentru felul cum au lucrat ! Adresez, de asemenea, felicitări oamenilor muncii din toate sectoarele pentru realizările de pînă acum și urarea de a îndeplini în cele mai bune condiții prevederile planului. (Aplauze puternice, pre
lungite.)Am vorbit de industria alimentară — nu mai doresc să revin —, dar am discutat mult, am stabilit un program trebuie, în luna aceasta, punem ordine, disciplină, realizăm, cu capacitățile care le avem, o producție bună calitate. Aplicînd tehnologiile moderne, este posibil, cu ceea ce avem acum, să sporim producția și calitatea producției.Este necesar să acționăm pentru reducerea consumurilor materiale și energetice. Toți trebuie să se încadreze — cel puțin ! — în normele de consum. Dar avem posibilitatea de reduceri mai mari !Să acționăm pentru recuperarea materialelor, a surselor de energie, pentru refolosirea lor. Acestea trebuie să devină o problemă a activității zilnice — și nu întîmplătoare 1 Procedînd astfel, vom avea tot ceea ce este necesar pentru desfășurarea, în bune condiții, a activității de producție și 

Materialelor de Con- dar vreau să declar acesta este aproape minister — în orice

calitate mai a valorifica și mobilă superi- asemenea pro- peste tot. Doresc,

că să să pa de

trebuie să acționăm cu toață hotărîrea în această direcție !Să ridicăm nivelul .tehnic și calitativ al produselor. Să nu mai iasă din fabrică produse care nu corespund nivelului tehnic și calitativ stabilit ! Sa se pună capăt acelor practici inadmisibile de a face — cum se spune, Cîteodată — un serviciu cuiva primind un lucru mai prost, ceea ce înseamnă, de fapt, a face un deserviciu, înseamnă a dă’una țării, poporului. Iar aceasta trebuie să fie mai presus de toate, in a- tenția fiecăruia ! Adevăratul prieten, spiritul de prietenie trebuie să însemne a fi exigent, a respinge ceea ce este prost, a-1 obliga pe producător să facă lucruri de bună și de foarte bună calitate. A- ceasta înseamnă atitudine responsabilă, revoluționară, atitudine de adevărați proprietari și producători ! Și, trebuie să lucrăm în acest fel ! 
(Aplauze puternice, prelun
gite).Este necesar să acordăm mai multă atenție productivității muncii. De fapt, nereali- zarea prevederilor de creștere a productivității este strîns legată de nerealizarea producției, pentru că menținerea aceluiași număr de personal, în condițiile neîndeplinirii planului de ptoducție — este de înțeles pentru fiecare — influențează direct acest indicator. Și aceasta, în timp ce avem sectoare unde ducem lipsă de forță de muncă ! Trebuie să se înțeleagă că nimeni nu poate menține un personal peste ceea ce este necesar conform normelor tehnico- științifice. Fără îndoială, fiecare director, fiecare sector de activitate, au răspunderea să asigure oamenilor de lucru, să asigure realizarea producției, dar nimeni nu poate fi plătit fără muncă ! Este obligația ministerelor, a centralelor și întreprinderilor, a consiliilor de conducere să ia toate măsurile pentru a asigura de lucru, întregului personal conform planurilor și normelor tehnico-științifice. Dar nimeni nu trebuie să țină în plus oameni de care nu este nevoie pentru desfășurarea normală a activității. Nimeni nu va rămîne fără muncă ! Avem — repet — sectoare unde nu ne ajunge forța de muncă.Este necesar, deci, să luăm toate măsurile, să organizăm bine activitatea în întreprinderi, să asigurăm folosirea rațională a forței de muncă ȘI să realizăm creșterea corespunzătoare a productivității și a rentabilității în toate domeniile.Am vorbit de problemele economi co-financiare. Avem programe foarte multe. Avem prevederi, legi foarte bune. Trebuie însă să le aplicăm cu toată fermitatea, să asigurăm ca toate unitățile să lucreze pe principiile autoconducerii, autogestiunii. Să lichidăm în această lună nu numai cu produsele nerentabile, dar și cu întreprinderile cu pierderi și să acționăm ca, pînă la sfîrșitul anului, să realizăm prevederile de beneficii în toate unitățile. Nu este suficient să se lucreze fără pierderi. Trebuie să realizăm șl rentabilitatea, beneficiile corespunzătoare, pentru că numai pe această bază vom asigura mijloacele necesare dezvoltării generale a țării și ridicării nivelului de trai, material și spiritual, al poporului.Iată cîteva probleme asupra cărora am vrut să atrag a- tenția în legătură cu realizarea planului pe această lună și pe trimestrul IV, pe întregul an. Trebuie să facem totul pentru ca toate unitățile, toate sectoarele să vină la Congresul al XIV-lea al partidului cu realizări cit mai bune, să putem pune o bază puternică realizării în bune condiții a întregului cincinal, deci și pentru anul viitor, precum și pentru realizarea Directivelor-program de dezvoltare a țării în cincinalul al 9-lea și pînă în anii 2000.Avem tot ce este necesar pentru aceasta, în toate sectoarele ! Trebuie să fim pe deplin conștienți că, fiecare în sectorul și domeniul în care-și desfășoară activitatea, poartă deplina răspundere — și față de partid, și în fața statului, în fața poporului, în ultimă instanță — de felul cum își desfășoară activitatea !Trebuie să înțelegem bine că este necesar să întărim ordinea, răspunderea, disciplina, spiritul revoluționar, în toate domeniile de activitate. Să acționăm pentru întărirea și dezvoltarea proprietății socialiste în industrie, în toate sectoarele, pentru dezvoltarea proprietății de stat și cooperatiste în agricultură —• știind că aceasta reprezintă singura cale pentru dezvoltarea generală a țării.

Rezultatele pe care le-am obținut in anii construcției socialiste, mai cu seamă după Congresul ai IX-lea al partidului, demonstrează cu puterea faptelor de netăgăduit marea superioritate a socialismului, a faptului că numai și numai pe calea socialismului am asigurat dezvoltarea puternică a patriei noastre, că numai pe calea socialismului și comunismului vom asigura ridicarea continuă a României pe culmi tot mai înalte de progres și civilizație, ridicarea nivelului general de viață al poporului, vom asigura întărirea independenței și suveranității țării. (Aplauze puter
nice, prelungite).Stimați tovarăși.Trebuie să aplicăm cu fermitate hotărîrile generale ale partidului și legile țării. Am creat un cadru bun, democratic, de conducere a tuturor sectoarelor de activitate. Vă reamintiți că, încă în 1982, la Plenara pentru problemele ideologice și. după aceea. în toamnă,, la Conferința Națională am pus cu tărie problema că trebuie să considerăm greșită teza dictaturii proletariatului, că nu este vorba, în nici un fel, ca clasa muncitoare — devenind clasă conducătoare— să acționeze prin metode de dictat. Dimpotrivă, exprimînd puterea poporului — în alianță cu țăranii, cu intelectualii — ea asigură cea mai largă democrație. Deci, însăși teza ca atare, a dictaturii proletariatului, era o teză greșită.Noi am realizat și realizăm cea mai largă democrație, în care poporul însuși își asigură conducerea destinelor saleCașa cum dorește ! (Aplauze puter
nice, prelungite). în conformitate cu aceasta, am dezvoltat— după Congresul al IX-lea — întregul sistem de democrație muncitorească-revoluționară. care este bine cunoscut. Desigur, trebuie să-l perfecționăm și să asigurăm funcționarea sa în bune condiții, în toate domeniile de activitate. Tot cu acel prilej am discutat despre rolul partidului și rolul statului în sistemul democrației muncitorești-revolu- ționare. De ce ridic acum a- ceastă problemă ? Pentru că știți că au loc multe discuții privind raporturile dintre partid și stat, unii ajungînd să formuleze teze de neînțeles, cum este aceea de a caracteriza partidul ca „partid al statului". Partidul nostru nu a fost niciodată un partid al statului ! Partidul Comunist Român a apărut ca partid al clasei muncitoare și a rămas partid revoluționar al clasei muncitoare ! Considerăm că o asemenea teză este greșită șl tinde să dezorienteze și să ascundă realitatea, să defăimeze, de fapt, partidele comuniste, al căror rol este de a organiza lupta pentru răsturnarea asupririi, de a asigura făurirea unei lumi fără capitaliști, fără asupritori ! (Aplauze pu
ternice, prelungite).Am spus, intr-adevăr, că în România partidul nostru comunist îndeplinește rolul de forță politică conducătoare, dar am subliniat cu toată claritatea că el nu înlocuiește și nici nu-și propune să înlocuiască statul, organele de stat. Dimpotrivă, partidul nostru și-a propus și își propune să întărească rolul statului, rolul organelor de stat în dezvoltarea ji conducerea activității economico-sociale, pentru că numai astfel își va îndeplini misiunea de forță politică conducătoare în societate !Acționînd în diferite sectoare de activitate, comuniștii trebuie să fie în primele rînduri, dar să asigure respectarea neabătută a legilor și buna funcționare a organelor de stat în care activează ! Nu poți fi un bun comunist, dacă nu conduci bine întreprinderea, centrala, ministerul, institutul, guvernul ! A fi un bun comunist înseamnă să acționezi ca organele, unde ai fost trimis de partid să lucrezi, să funcționeze în cele mai bune condiții, ca legile statului să fie aplicate neabătut ! Aceasta constituie o cerință fundamentală pentru comuniști, pentru rolul conducător al partidului în toate domeniile de activitate! (A- 
plauze puternice, prelungite).De altfel, așa cum am spus și în alte împrejurări, în orice stat, un partid care reușește să devină partid de gu- vernămînt acționează pentru a îndeplini programul, pe baza căruia a obținut voturile sau a venit la putere.Este obligația partidului nostru să acționeze în așa fel încît să asigure ca programul său de făurire a socialismului și comunismului, de ridicare a. nivelului de trai al poporului — și material, și spiritual —, de întărire a independenței și suveranității țării, să fie realizat în cele mai bune condițiuni ! Numai așa

partidul merită numele de Partid Comunist, își îndeplinește misiunea' istorică ! Și partidul nostru a acționat, acționează și va acționa întotdeauna în acest fel ! (Aplauze puternice, prelungite).Este la modă să se vorbească de așa-zisa „economie de piață" și „piața liberă". Poate unii spun : cum p arăta a- ceasta ? Nu cumva este, intr-adevăr, o problemă care ar trebui să fie .altfel abordată ?!în primul rînd, am cunoscut și noi „economia de piață" și „liberă". Numai cei mai in virată își mai amintesc ce a fost înainte de 23 August— și sînt puțini deja în sală— știu ce reprezenta această ..piață liberă" și „economie liberă"; Dar și după 23 August, pînă cinci am trecut ia construcția socialismului, pîijă in ’48, este știut curo se dezvolta inflația ia noi, cum erau dosite produsele, și, de faț>t, populația era ținută în sărăcie. Desigur, era rezultatul întregii politici burghezo-moșie- rești. Nu mă mai refer la situația din țările capitaliste. Dar, să luăm unele țări socialiste, care au început să pornească pe această cale și ridică — cum se spune — în slăvile cerului „economia de piață", declarînd că aceasta Ie va a- juta să soluționeze problemele economiei. Presa noastră a publicat destul de des știri din unele țări socialiste despre creșterea prețurilor și creșterea continuă a inflației. Toate acestea au dus la creșterea numărului oamenilor care nu pot să-și asigure strictul necesar cu veniturile pe care le au. Este adevărat că s-au îmbogățit cîțiva — speculanții — cei care iau produsele din magazine și le speculează. Acesta este rezultatul direct al așa-zisei „piețe libereDe ce ridic această problemă ? în primul rînd, pentru că trebuie să clarificăm partidul, să înțelegem bine problemele, dar, în al doilea rînd, legat de necesitatea unui control strict al prețurilor, și pentru a nu admite în nici un fel specula în țara noastră. Știți bine cu vreo 15—29 de ani în urmă, am acceptat și noi sistemul așa-zișilor mandatari. S-au îmbogățit cîțiva, dar țara n-a devenit mai bogată, oamenii n-au devenit mai bogați...Noi trebuie să păstrăm clar comerțul socialist, controlul prețurilor și să asigurăm buna aprovizionare a populației. Este cunoscut că producătorii cooperatori sau țăranii își pot vinde produsele lor, surplusul lor în piețe — le-am amenajat și locuri speciale — dar la prețurile din mercurial, stabilite de stat — și trebuie să fie respectate cu strictețe.Nu există loc pentru o așa- zisă „piață liberă". Aceasta nu înseamnă a merge înainte, înseamnă a merge înapoi, spre capitalism, și nu trebuie, în nici un fel, să admitem acest lucru. Să clarificăm bine și partidul, întregul popor, asupra acestor probleme ! Numai și numai aplicînd principiile socialismului în toate domeniile, asigurăm ridicarea generală a țării, bunăstarea poporului ! (Aplauze puterni
ce, prelungite).M-am referit numai la a- ceste probleme fiindcă ele sînt legate de măsurile pentru îndeplinirea în bune con- dițiuni a planului terea eficienței, vității, pentru programelor de zionare, pentru o bună aprovizionare a oamenilor muncii, a întregului popor, în toate domeniile. Avem răspunderea și trebuie să facem totul pentru a realiza dezvoltarea generală a țării, realizarea planurilor de producție, buna a- provizionare, totul fiind destinat dezvoltării țării, bunăstării poporului — țelul suprem al politicii partidului, esența societății socialiste multilateral dezvoltate pe care o edificăm cu succes în România. 
(Aplauze puternice, pre
lungite).Aș dori să închei exprimînd convingerea că toți veți trece de îndată la luarea tuturor măsurilor pentru realizarea în bune condițiuni a planului 
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și programelor pe această lună, pe întregul an, pentru a asigura ca fiecare sector, fiecare unitate să-și aducă o contribuție tot mai importantă la dezvoltarea generală a patriei noastre.Cu aceasta, vă urez tuturor, — urez tuturor oamenilor muncii din toate sectoarele, succese și realizări cit mal bune !închidem ședința și vă urez spor la muncă ! (Aplauze pu
ternice, prelungite. Toți cel 
prezenți în sală se ridică în 
picioare și aplaudă, și ovațio
nează îndelung pentru Parti
dul Comunist Român, pentru 
secretarul său general, tova
rășul NICOLAE CEAUȘESCU).



ORGANIZAȚIILE U.T.C. ÎN MUNCA LOR DE ZI CU ZIDupă un început oarecum timid produsele ÎNTREPRINDERII DE tSOIiiL^ TAPITATA bl 
PRODUSE DE TAPIȚERIE din Mizii au început să iasă W mai des ciștigătoare in confruntările de pe piața iptsr.iWîjonciă- Mobilierul și celelalte produse executate aici s-au impus repede si sigur, la această oră. întreprinderea a-jur.gînd in situația de a-și alege partenerii eu care lucrează. Este un titlu de mindrie pentru oamenii unității faptul că e destul de greu să „prinzi" un loc în planul de producție al unității, că tot ce se face aici, pe paralela 45. e așteptat cu nerăbdare pe alte paralele și meridiane. Explicația acestui salt este simplă doar la prima vedere și ea se poate cuprinde in cîteva cuvinte : înnoirea continuă a producției, creșterea calității acestora, disciplina exemplară a colectivului.Prodițsele care piuă nu de mulț se executau după modelul clj.entului au fost înlocuite de cele oferite de întreprindere. Acest fapt este concretizarea firească a unei -inițiative deosebite. ce pornește de la atelierul de creație unde cea mai mare parts a personalului este formată din tineri. Această tinerețe este probată nu doar de actele de identitate ale celor de aici, ci și de energia cu care se caută noi soluții, eu care se urmărește evoluția liniei modei pe piața internațională, do rapiditatea cu
Calîtatea învgțamtntului depinde, în primul rind, de noiAm asistat la Domneștii de Argeș, și observația pare să aibă o teribilă partieularitatcj, la ac-ele clipe dp zi c.u .zi al? ji- ce©mlor care eu discreție și maturitate adolescentina își încep drumul înspre realizarea profesională și socială. O oră anume din zi ii cheamă către sălile de curs intr-o imagine emblematică pentru ceea ce înseamnă a fi tinăr, n învăța. J-arn privit pe cei ce fac acest lucru cu graba cu care timpul ne însemnează discret viața nelfisind nici măcar o secundă pierdută. Poate tocmai din acest motiv, elevii. Liceului Industrial din Domnești sint mai gravi, mai zgîrciți cu vorba, mai disciplinați. E complicat să-i cunoști in adîncul ființei lor, să le simți elanul. Și, -totuși. existența acestor oameni ai viitorului are ceva frumos și demn., are o perseverență și o tenacitate extraordinare. Pentru că fiecare din cei 568 de elevi ai liceului (indiferent de forma de învățământ: zi. seral sau școală profesională) urmărește însușirea cît mai riguroasă a meseriei în care se pregătesc; prelucrător prin așchiere.„Majoritatea absolvenților noștri — ne apunea profesorul Ion Bicheru, directorul liceului — se încadrează în producție la întreprinderea de autoturisme Aro din Cimpulung-Muscel, -unde muncesc precum au învățat., mereu și cu sirg firesc". Dincolo de modestele destăinuiri ale profesorului de matematică Ion Bicheru există, insă., un adevăr de necontestat, acela că liceenii Domneștiului sint caracterizați — in tot ceea ce fac - de n sobrietate exemplară și o sete de împlinire profesională ce dă maturității lor o notă de responsabilitate socială -și civică. Iar această reșponsabiUtăte este justificată d.e planul de producție — realizat în cele trei ateliere-școa- lă — ce însumează în fiecare an piese in valoare de peste 1100:080 tei. „Grija deosebită fată de calitatea produselor șl reducerea numărului de rebu- țurj «■ ne spuniea maistrul Va- sile Micuț — este una din tradițiile liceului nostru. Dar ca să ajungem aici nu a fost ușor. Ea a presupus participarea întregului colectiv al școlii, cadre didactice și elevi, la bunul mers al activităților, astfel .Incit exigența să șe mențină la .nivel cît mai ridicat".O altă tradiție a liceului o reprezintă rezultatele bune obținute la sesiunile de comunicări științifice axate in principal pe lucrări referitoare Ia eliminarea și reducerea in producție a deșeurilor. în acest sens stă mărturie și materialul didactic din dotarea liceului în majoritate construit în cadrul cercului de reparare și confecționare a mijloacelor de învă- 

care este gindită, proiectată și executată o nouă garnitură.•Sarcinile ce revin organizației U.T.C. nr. 5, ce cuprinde in rîn- durile ei și tinerii din grupa de proiectare, sint, în primul rind, .c.eje care vizează producția. A- ceasta înseamnă aici proiectarea noilor garnituri, dar ea mai înseamnă și asigurarea unei calități deosebite a lucrărilor. Pen
TINERII In competiția 

PENTRU CALITATE
tru aceasta, una dintre obligațiile ce revin tinerilor proiectanta este aceea de a urmări modul in care ceea ce au gindit este realizat practic. Această sarcină vizează in principal prima serie de garnituri .și ea se dovedește deosebit de utilă pentru că discuțiile, explicațiile date muncitorilor la fata locului, cu produsul pe bancul de lucru, au dus la o execuție foarte bună și la o creștere in acest fel a calității garniturilor.O altă sarcină pe care tinerii 
țămînt prin recuperare, revalorificare, refolosire.„Tocmai prin respectarea a- cestor tradiții elevii noștri înțeleg să se perfecționeze continuu astfel incit la viitorul loc de muncă eficiența lor să fie tot mai ridicată, conchidea profesorul Ionel Popescu, director educativ al liceului. Ei sint. de fapt, o imagine a ansamblului vieții noastre bizuite pe ridicarea continuă a pregătirii profesionale- Este eronat să considerăm că învață pentru a 

Exigența

avea o șansă în plus în viață, pentru a căuta un loc mai confortabil. Ca să ii înțelegem cu adevărat trebuie să pornim de la faptul că vor să se realizeze, să-și construiască o personalitate, să-și asigure un loc apreciat. în colectiv. în societate".Tot ca exigență intrată demult în viața firească a liceului este și modernizarea procesului de învățămînt. în primul rind, desigur, se situează temeinica pregătire de specialitate» a corpului didactic, ce cuprinde 6 profesori cu gradul I. Apoi, aceeași importanță in derularea modernă a procesului instructiy-educațiv o are și baza tchnico-materială; conformă unui învățămînt de ținută, care asigură utilitățile -principale pe care le implică transmiterea unor bogate cunoștințe teoretice și practice. Tot in același context amintim 

acestei organizații o au 1n vedere este aceea a reducerii normelor de consum. Acest fapt se realizează prin căutarea permanentă de noi soluții pentru înlocuirea materialelor scumpe, ceea ce duce și la reducerea prețului de cost al produselor. Practic, fiecare material ce intră în structura unei piese de mobilier este analizat, calculat, 

cintărit, redimensionat. Prin a- ceasta se reduc deci cantitățile dc material, se ieftinește produsul. In condițiile in care competitivitatea garniturilor este crescută și prin înnoire, modernizare continuă.Dar nu numai proiec'tanții fac parte dintre cei care își aduc contribuția la buna desfășurare a întregii activități. Alături de ei se situează și ceilalți colegi de organizație, funcționari, tehnicieni, care, fiecare la locul său de muncă, paulă ca problemele 
organizarea consultațiilor și meditațiilor pentru elevii claselor a VM'I-a, a X-a și a Xli-a in scopul pregătirii acestora pentru examene gi concursuri de verificare a cunoștințelor. Și pentru că școala trebuie să-i învețe pe elevi cum să învețe o mare atenție se acordă atit. pregătirii școlare, Cit și activităților de timp liber, încercindu-se .realizarea unei relații perfecte între meserie șă dobindirea u- nui bun nivel de cultură generală.Astfel, în privința preocupărilor care conduc la petrecerea plăcută a timpului liber. Ia refacerea potențialului de studiu, exemplele oferite de profesorul G. Gr ic ores cu dovedesc atit Strădaniile multiple ale organizației U.T.C., cit și largul evantai de activități la care pot să participe tinerii — concursuri de fotbal (juniorii activează in campionatul județean), handbal (enhion de fete obtipind rezultate bune la faza județeană și națională a competiției sportive na tronate „Daciadș"). formații artistice, serile anului și serile liceului, excursiile si drumețiile. taberele de odihnă — în- efiT-nîrțș asniratiite necetere tinerilor spre tot ce tine de virs- ta si dorința de cunoaștere și afirmare.Frumos șî semnificativ ni s-a mai părut si faptul că aici există o forță mo-ală ce unește elevii cu profesorii lor, și care reprezintă — așa cum . sublinia profesorul -Gheorghe JBoșcănici. secretarul comitetului de partid — „fundamentul profilului contemporan al tinerilor, atent dublat de dezvoltarea liberă, neîngrădită « personalității lor !“Neîndoielnic. Liceul Industrial din Domneștii Argeșului se pre- .. zintă azi ca o unitate școlară Înscrisă pe drumul ascendent al exigențelor valorifieind superior rezerva de inteligență și de pasiune pentru împlinire profesională a elevilor săi.

GEORGE BACIU 

de serviciu să-și găsească o cale rapidă și eficientă de rezolvare.Pe lingă sarcinile pe linie de producție, tinerii organizației U.T.C. nr. 5 TESA, sint preocupați de buna desfășurare a vieții da organizație. Participarea activă ia adunările generale, discutarea deschisă a problemelor ce se ivesc, căutarea unor solu

ții cîț mai eficiente sint rezultatul unui stil 'de muncă deschis. angajat, prin care tinerii se antrenează in acțiuni. O astfel de cale este cea a participării la activitățile de muncă patriotică din întreprindere. După stabilirea locului unde este necesar ajutorul tinerilor se planifică acțiunea propriu-zisă. Mobilizarea uteciștilor se face din timp, fiecare fiind informat cu citeva zile înainte asupra datei, orei și locului unde se va. actions, Tinerii se prezintă în ziua stabilită pregătiți, echipați coraspun-

Buzău Foto : MTHAI CUCV

Cronica plasticaLa Sala Dalles, in spațiul celor două săli „.vechi", in lumina filtrată a verierelor, odihnește o nouă retrospectivă ce evocă nu întreaga activitate a pictorului Brăduț Covaliu ci doar o parte din ea, adică lucrările din ultimul deceniu. Cele mai multe dintre piese sint cunoscute din preumblarea lor prin diferite alte manifestări ale breslei: puține — cite oare ?! — sint inedite. Oricum sie sint greu de ales dintre cele mai vechi numai după criteriul a- nalizei stilistice, artistul fiind de o constantă în această privință care dincolo de laude pune în încurcătură pe un cercetător care ar vrea să stabilească etape, perioade, genuri. Elaborate la unison ca problematică. ele tind să devină nu doar ecoul acelorași ginduri, ci melopeea monotonă a unui ritual de atelier executat tacticos, •fără conflicte lăuntrice, cu un soi de firesc și voluptate ca ceaiul băut in dimineața unei zile. De fapt, acesta este Brăduț Covaliu : un artist căruia degeaba i s-au pus în seamă cine știe ce insolubile probleme de etică sau estetică, rezolvate sau rezolvabile în opera sa, fiindcă el a fost și a rămas un senin. Un stil demult găsit fixat pentru totdeauna în tiparele sale ca un fluture înțepat cu acul și pus in categoria regnului, speciei, genului, familiei, 

zător, cu echipament de protecție. iar munca se desfășoară organizat. Dacă se lucrează, de exemplu, la unul dintre depozite, șeful acestuia explică detaliat ce trebuie făcut și care sint normele de protecția muncii pe care sint obligați să le respecte. Aceste lucruri nu sint fără rost deoarece fiecare material impune un mod specific de manipulare și aranjare.Tinerii din organizația nr. 5 participă și la alte acțiuni organizate in întreprindere sau in afara ei. Astfel la nivelul orașului. a luat ființă o echipă de teatru de amatori din care fac parte și Ramona Apostol, Nicu- liță Tuti. Claudiu Ene. Ceilalți colegi sint beneficiarii actului artistic, participind. în calitate de spectatori, la reprezentații. Excursiile organizate prin intermediul agenției județene B.T.T. Prahova atrag, multi iubitori ai drumeției. Pe linia activității tinerelor fete se participă la în- tilniri cu diferiți specialiști, medici, juriști, la proiecțiile de filme cu tematică sanitară.După cum am aflat din discuția purtată cu Gela Dumitrescu, secretara biroului organizației U.T.C. nr. 5, activitatea tinerilor este permanent coordonată si îndrumată de către comitetul U.T.C. pe întreprindere. Inginera Elena Cb.erasim membră a comitetului U.T.C., participă la toate acțiunile organizației, con- firmind și pe această cale deplasarea centrului de greutate al activității la nivel de bază.
GAVRJBLĂ INOAN 

clasei, ordinului, încrengăturii din care face parte. Un „exemplar" de oin muncitor fără mari elanuri dar cu o forță de muncă egală, eu respect pentru meserie dar și fără acele mari gesturi de entuziasm, de curaj, de ieșire din fire, de dorință de a face altceva, altcumva...Brăduț Covaliu transpune gîn- durile sale cu calm. Asta nu înseamnă că universul său interior nu este interesant. Dimpotrivă : o dată cufundat, după îndelungi exerciții de curaj în 
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miezul de înțeles al operei șale înțelegi că el a fost atent la ecoul pe care lumea din jur l-a avut in memoria sa afectivă. Sint artiști care se confruntă dramatic cu lumea, sint artiști demiurgi care vor să nască opere monumentale și chiar reușesc, sint artiști chinuiți de zecile de aspecte ale modului .în care și pentru ce trebuie trăită viața. Brăduț Covaliu este față de toți aceștia un contemplativ, visător, imaginativ, colorat, străbătut de fiorii unei neconsumate candori. A fost pentru

A CREA,Există uneori situații cînd cuvintele sint incapabile să descrie o senzație, un sentiment, o stare de a fi. Cum am putea defini, de exemplu, tot ceea ce se întimplă. tot ceea ce se gin- dește, drumul sinuos de la idee la faptă, care se întrevede în spatele produselor realizate la întreprinderea Mecanică Cim- pina !O definiție ta strictul sena al cuvîntului nu putem da ; sperăm ea ea să rezulte în urma discuțiilor purtate cu tinerii de aici, ca și cum insumînd aceste preocupări, pasiuni, rezultate, am putea înțelege mecanismele, procesele ce animă peisajul impresionant ce ne înconjoară.De la Cristiana Sorigeanu, secretar adjunct cu probleme de propagandă al Comitetului U.T.C.. aflăm că întreprinderea numără 77 de ani de existență : o existență ce se îngemănează cu istoria acestor locuri. Cei mai frumoși și cei mai importanți ani, ne spune, sint anii ultimului cincinal, concretizați prin rezultate cp situează întreprinderea pe primul loc ta țară și printre primele din lume în ceea ce privește producția de utilaje de foraj, de echipamente de erupție si etanșare a coloanelor. de pompe de extracție pentru exploatări în orice fel de mediu si la o gamă foarte mare de presiuni de lucru.Inginerul Mihai Buldan. responsabil cu probleme profesio- nal-științifice, ne atrage atenția asupra faptului că în ultimii ani au fost puse în funcțiune noi capacități de producție : s-a triplat capacitatea de utilaje pentru foraj-extracție, s-a extins capacitatea de foriare-ma- trițare și tratament termic. La realizarea acestora, ni se explică. un aport hotărîtor l-a avut continua preocupare a oamenilor de a îmbunătăți utilajele existente, permanenta lor sete de cunoaștere. îmbinarea tatr-o formă originală a cercetării cu activitatea productivă. Semnificativ e faptul că la începutul acestui an, comisia profesional- științifică a preluat spre rezolvare de la comisia inginerilor și tehnicienilor un număr de 21 teme de cercetare cu o eficientă antecalculatâ de S.3 milioane lei, tenie ce însumează activitatea a 4G tineri ingineri și subin- gineri. între aceștia, inginerul Paul Irimia. responsabil cu munca patriotică, urmăr-ește funcționarea unei instalații de placare ionică, produsă in exclusivitate la noi in țară, instalație ce are avantajul că, placind oțeluri obișnuite cu nitrură de 
un timp implicat in forfota administrativă a breslei și a fost un organizator merituos. Nu a păstrat de pe urma acelei epoci nici nostalgii, nici mîndrii, nici vanități neîmpăcate astfel că, pentru cine nu știe, intre opera sa din epoca de glorie și cea de azi. nu e nici o diferență nici valorică nici de registru a- fectiv ori de mesaj. Ceea ce înseamnă că un mare echilibru interior a guvernat întreaga sa viață și activitate și că semnificația ei stă în năzuința sa exprimată de mult, pe vremea cind era tjnăr, aceea că „omul are obligația de a se strădui să fie perfect".

Și totuși, față de lucrările din perioada anilor ’60 sau chiar ’70. in cele din ultimul decepiu s-a instalat o luminozitate aparte, o căldură a culorii și o fantezie a universului de forme, cit mai puțin legat de contingent, incit faptul ne indică un soi de înțelepciune și înseninare în fața vieții și artei .pe care pictura sa o traduce.
★La sala „Orizont" expun sculptorul Peter Balogh și soția 

sa Angela Balogh, cunoscută mai ales ca tapisereasă, astăzi,

CA STAREtitan, se pot economisi otelurile speciale.Această îmbinare a cercetării cu producția reprezintă premisa de la care se pleacă atunci cînd e vorba de activitatea de inovare. Pentru că produsele, fiind constituite din subansamble și repere, sint permanent supuse îmbunătățirii.Privim in jur : instalații, utilaje ; această geometrie complicată, funețiohînd după anumite legi cunoscute doar de specialiști, ne este explicată de tînărul inginer Mihai Catindatu, un febril căutător de noi soluții tehnica, autor al mai multor invenții și inovații (o privire ulterioară în fișele din cabinetul tehnic ne informează că numai anul acesta a făcut deja 6 inovații). Povestea dumnealui, departe de a fi o înșiruire de termeni de specialitate, ne transmite acea emoție interioară a omului aflat jn permanentă căutare. ne dezvăluie multiplele semnificații ale verbului a -crea : a crea, văzut ca o necesitate, ca o continuă stare de a fi. Nu e suficient ca cineva să aibă o idee, ci trebuie să creadă in ea, să-și pună in joc întregul
• Știința
• Tehnica
• Producție

bagaj de cunoștințe, capacitatea creatoare, puterea sa de muncă pentru a o materializa in faptă. Pentru că invențiile și inovațiile -presupun un salt calitativ, o confruntare permanentă cu producția. Și nu in ultimul rind. adăugăm noi. o continuă confruntare cu propria conștiință. un simț tehnic înnăscut, o probitate profesională -desăvîrși- tă. în felul acesta rezultatele nu vor întirzia să se arate. Și nu întîrzie : premiile obținute la Saloanele de Invenții și Inovații (Premiul special al U.T.C.» Tirgoviște. 1988. premiul special pe linie de invenții și inovații al O.S.I.M.-ului, obținut la Pia- tra-Neamț, tot în 1988, premiul special el Consiliului Județean al Sindicatelor, Botoșani, 1989), premiile obținute la fazele județene ale concursurilor tehni- co-științifice, ale olimpiadelor pe meserii, brevetele, din an în an mai numeroase, vin in sprijinul afirmației noastre.Aceste rezultate, devenite in citiva ani tradiție, reprezintă 
apărînd în postura dublă de autoare de piese textile și de pictură.Peter Balogh se prezintă așa cum îl știm de ani de zile, -ea autor al unor sinteze plastice exprimate volumetric în lemn sau metal. Dăm astăzi, in sală, peste aceleași lucrări îndelung polisate, lustruite cu grija și răbdarea unui bijutier, peste aceleași siluete construite din jocuri între pjin și gol. mer- gind de obicei, pe inversarea unui raport logic : acolo unde e materie e și masă acolo unde e gol e spațiu liber ; astfel, metalul sau lemnul descriu ca un contur trupul unui om, iar aco

lo unde ar trebui să fie capul, torsul sau membrele, golul desenează un corp imaginar. Un joc ingenios în care volumul sculpturii are funcție și de umbră și lumină ca in pictură, lasted sau permițînd aerului și luminii șă colaboreze ca element plastic. Metoda, preluată de la un autor de geniu, Henri Moore, a avut succes iar Balogh știind să se depărteze atî.t cit .să se poată defini și pe sine pentru a nu cădea în mimetism sau pastișă, a devenit autorul unui stil binecunoscut cu meritele re-

DE A FIconsecințele firești ale felțllți! de a munci al oamenilor. Pentru că există o astfel de disciplină a muncii, răsărită din efortul, din dorința de autodepășire, din •dragostea față de profesie : în atelierul de proiectare, vulcanizare și autoutilare lucrează w colectiv interdlscjplinar (chi- rniști, mecanici) a cărui medie de virstă nu depășește 25 de ani ; un tinăr colectiv din care am menționa pe soții Vasilica și Sorin Vița, Cristian Popescu. Liviu Mateiu. Lefter Tănase, Mihai Catindatu, nume cunoscute atit din -cabinetul tehnic, din brevete, cataloage, cit și din diplomele obținute la concursurile profesionale, un colectiv care reușește să se impună /datorită felului in care Îmbină activitatea de cercetare-proiecta- re cu problemele legate de producție. „Un lucru foarte important. ne spune în cpntinuaae Mihai Catindatu. este că invențiile și inovațiile sint orientate pe produse legate direct -de producție". De exemplu (aflăm d® la cabinetul tehnic : mașină de roluit pinză, standul de probe membrane, valve ■— auter: Mihai Catindatu ■— -rețete <Je cauciuc, membrane de teadueter — autori Dan CiQpraga, ;Șori® Viță). Totul spus pe topul firesc al unui om pentru care activite- tea de inovare este o activitate de implicare sufletească în problemele producției, un rezultat al dialogului permanent între proiectant, muncitori, tehnicieni. Puțem să o considerăm oa ,« definiție a activității acestui, colectiv ; un te) de explicație ș ritmului, susținut ta cave -ee Iu- creaxă : două inovații «pe lună.Bineînțeles că tinerii nu .«e opresc aici : -se captă erfluții pentru realizarea unor mașini de Injecție caurfuc„a :pner pompe acționate cu apă la presiuni foarte mari, pentru obținerea diferitelor materiale composite destinate utilajului petrolier <i a vinei mașini de prelucrări - mecanice. cane va constitui obiectul unui nou brevet -de Invenție al lui Mihai Catindatu. Pe de ..altă parte, va lua amploare cercetarea de perspectivă. întărindu-ae în acest fel colaborarea cu ICITPR Ploiești și ICECHIM București, ca o garanție « faptului că întreprinderea Mecanică Cîmpma își va menține în continuare locul fruntaș in eeee ce privește producția de unelte de forai și exploatarea sondelor. ca o garanție .« calității muncii și a produselor, a se- riozitătii și competenței profesionale.
ADRIANA POPESCU 

cunoscute și recompensate la timp. Astăzi, la uOrizont" ple-' sele mai noi se amestecă cu cele mai vechi intr-un cor omogen valoric și unitar, prilejuind o bucurie estetică reală.Angela Balogh in ipostaza de pictoriță propune un stil împrumutat din grafica de șevalet (acuarelă cu intervenții in peniță) dar cu efecte (transparențe, dilutii de culoare, laviuri, .pete, suprapuneri) din pictura japoneză. -Ceea ce pipă Ia un punct și reușește, iar unele lucrări sint chiar remarcabile. Un exces decorativisf. pune stăpințre pe artistă însă, și atunci, renunță să mai moaie penița in tuș negru, asa cum procedează in linele cazuri, și o moaie in bronz auriu sau argintiu trasind uneori mici sclipiri alteori inecir compoziția în reflexe metalizi. te ceea oe strică .ansamblul, dîndu-i un agr artizanal, anti- pictural, artificial, încărcat și anacronic. Altfel, dincolo de a- ceste observații, viziunea peisagistică a Angelei Balogh are merite reale ce trebuiesc cultivate. Nesemnificative, ba Chiar distonante sint, în acest spațiu expozițional, lucrările sate de tapiserie mult prea modeste ca idee, ca intenție și, firește. în primul rind, ca realizare artistică.Trei expoziții ale unor artiști ce au atins pragul maturității și care ne vorbesc despre statornicie și mai puțin despre perspectiva unui viitor. De fapt -asta șl sint, o certitudine .1
SIMONA VARZARU

♦ PUBLICITATE PENTRU TINERET © PUBLICITATE PENTRU TINERET • PUBLICITATE PENTRU TINERET ®

CONCURS DE ARTĂ PLASTICĂ PE TEMA 

ECONOMIEI ÎN RÎNDUL ELEVILOR

PENTRU SĂNĂTATEA DV.

AfiOȚIILE DE TURISM W PROPUI DI. ALEGEȚI STAȚIUAEA DE CODĂ BAEMARĂîn scopul stimulării creației grafice pe tema economiei în rindul elevilor, Casa de Economii și Consemnațiunl in colaborare cu Ministerul Educației și învățărtantului. Comitetul Central al Uniunii Tineretului Comunist, Consiliul Național al Organizației Pionierilor și Uniunea Artiștilor Plastici organizează cu prilejul „Săptăminii economiei" 25—31 octombrie 1989, cea de-a XII-a ediție a concursului de artă plastică în rindul elevilor.Concursul are ca temă : „E- 
conomisirea Ia C.E.C. — fo
loasele personale și generate 
ale actului economisirii" la a- ceasta puțind șă participe elevi de la toate liceele și școlile din țară, îndeosebi elevi din școlile cu program suplimentar de artă, ca și elevi care, frecventează cercurile de artă plastică din cadrul așezămintelor de cultură ale tineretului sau ale pionierilor șî șoimilor patriei.

Concurenții pot prezenta următoarele genuri de lucrări :— machete de afișe, fotomontaje ;— desene Și alte lucrări plastice.Machetele de afișe și de fotomontaje se vor prezenta în formatele adecvate acestor genuri de materiale.Concurenții pot prezenta un număr nelimitat de lucrări din genurile menționate mai sus. Nu se admit în concurs lucrări care au fost tipărite anterior sau au fost prezentate la alte concursuri și expoziții.După preselecția lucrărilor la nivelul județelor și al municipiului București, acestea se depun la Centrala Casei de Economii și Con.scmnațiuni, București, Calea Victoriei nr. 13, sectorul 3, pipă la data de 16 octombrie 1989.Casa de Economii și Con- semnațiuni va acorda pentru cele mai bune lucrări, următoarele premii :
a) Pentru concurenții din 

țnvățămintul primar și gimna
zial

— premiul I în valoare de 800 de lei ;— premiul II în valoare de 600 de lei ;— .premiul III în valoare de 400 de lei ;— cinci mențiuni în valoare de cite 300 de lei fiecare ;— două premii speciale, unul in valoare de 1 000 de lei și altul de 800 de lei, școlilor sau caselor pionierilor și șoimilor patriei care se clasează pe locul I și respectiv ăl II- lea, pentru participarea Ia concurs cu numărul cel mai mare de lucrări de calitate.
b) Pentru coucurcuții din 

licee— premiul I In valoare de 1 200 de tei ;— premiul II în valoare de 1 000 de lei ;— premiul HI ta valoare de 800 de Iei ;— cinci mențiuni în valoare de cîte 500 de lei fiecare ;— două premii speciale, unul ta valoare de 1 200 de Iei și 

unul de 1 000 de lei, liceelor care se clasează pe locul I și respectiv al doilea, pentru participarea la concurs cu numărul cel mai mare de lucrări de calitate.Ministerul Educației și In- vățămintului. Comitetul Central al Uniunii Tineretului Comunist. Consiliul Național al Organizației Pionierilor și U- niuneă Artiștilor Plastici vor acorda .premii speciale.Premiile se vor acorda de către un juriu format din reprezentanți ai tuturor instituțiilor organizatoare. De asemenea, Juriul va selecționa și lucrările pe tema economiei care se vor prezenta în cadrul expoziției ce se va organiza în Capitală, ta holul palatului C1E.C., cu prilejul „Zilei elevului econom" — 26 octombrie 1989.Informații suplimentare privind organizarea concursului se pot obține de Ia Centrala Casei de Economii și Copsem- națiuni, telefon : 13.38.12/181,

Eentiu afecțiunile aparatu
lui locomotor (reiunatismale, 
ortopedice, posttraumatice), 
neurologice, periferice vă sint 
recomandate stațiunile :

9 Amara, Călimănești—Că- ciulata, Eforie Nord, Băile Felix, Germisara (Geoagiu- Băi), Băile Govora, Băile Her- culane, Mangalia, Moneașa, Pucioasa, Slănic (Prahova), Sovata. Lacu Sărat.
în afecțiuni cardiovasculare 

sint indicate stațiunile :• Buzias. Borsec, Vatra Dornei, Băile Tușnad, Balva- nyoș, Covasna.
în următoarele stațiuni se 

pot trata afecțiunile ginecolo
gice :

9 Amara, Eforie Nord. Băile Felix, Germisara (Geoagiu- Băi), Mangalia. Moneasa, Slănic (Prahova), Sovata.
Cete mai eficiente tratamente 

pentru afecțiuni ale aparatului 
respirator se fac la :

9 Băile Govora. Slănic Moldova, Slănic (Prahova), Mangalia, Eforie Nord.
Se recomandă următoarele 

stațiuni pentru afecțiunile tu
bului digestiv și hepatobiliare:

9 Borsec, Călimănești—Că-

ciulata, Malnaș-Băi. Slănic Moldova, Băile Olânești, Sin- georz-Băi.
9 Băile Tușnad, Balvanyos, Borsec, Moneasa, Stina de Vale și Sinaia.
în atenția dumneavoastră 1Locurile pentru cură balneară ta stațiunile menționate se pot obține de la agențiile Oficiilor județene de turism ale 

I.T.H.R. București și de la comitetele sindicatului din întreprinderi și instituții.Stațiunile balneare vă pun la dispoziție spații de cazare în hoteluri moderne sau' in case de odihnă de diferite grade de confort ; servirea mesei se asigură in restaurante sau pensiuni.Personal medical de înaltă 

calificare vă asigură efectuarea procedurilor terapeutice recomandate.Multiple posibilități de a- grement și excursii în împrejurimi vă stau la dispoziție.
îngrijiti-vă sănătatea in sta

țiuni balneoclimaterice, unde 
veți beneficia de valoroși și 
eficienți factori naturali de 
cură.



TELEGRAMĂ

Domnului HAFEZ AL-ASSAD
Președintele Republicii Arabe Siriene

DAMASCCu ocazia zilei dumneavoastră d» naștere am deosebita plăcere eă vă adresez sincere felicitări, împreună cu cele mal bune urări de sănătate și fericire personală.Doresc să reafirm și cu acest prilej convingerea că legăturile de prietenie și colaborare existente între România și Siria se vor întări : i dezvolta continuu, pe baza înțelegerilor la care am ajuns împreună, in Interesul popoarelor noastre, al cauzei ți destinderii internaționale.
NICOLAE CEAUȘESCU

Președintele Republicii Socialiste România

Cu privire Ia rezultatele ședinței Consiliului militar 
al Forțelor Armate Unite ale statelor participante 

la Tratatul de la Varșovia

IN EELEMIE AOHES/ITE TOmUUlI NICOLAE CEAUȘESCU
Oamenii muncii din agricultură raportează încheierea

recoltării unor culturi și obținerea de producții mari la hectar

în perioada 3—5 octombrie 1989 a avut loc la Varșovia. în Republica Populară Polonă, ședința ordinară a Consiliului militar al Forțelor Armate Unite ale statelor participante la Tratatul de la Varșovia.La lucrările ședinței, desfășurate sub președinția comandan- tului-șef al Forțelor Armate Unite, general de armată P. G Lușev. au luat parte membrii Consiliului militar, reprezentanți ai armatelor aliate și organelor de conducere ale Forțelor Armate Unite.
Consiliul militar a analizat re

AGENDACu prilejul celei de-a 40-a a- niversări a întemeierii Republicii Democrate Germane, ambasadorul acestei țări la București, Herbert Plaschke, a oferit, joi, o recepție.. Au participat tovarășii Manea Mănescu, membru al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., vicepreședinte al Consiliului de Stat, Constantin Olteanu, membru al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R., Gheorghe Oprea, membru al Comitetului Politic Executiv al C.C, al P.C.R., prim viceprim-ministru al guvernului, miniștri, adjunct! de șefi de secție la C.C. al P.C.R., membri ai conducerilor unor ministere și instituții centrale, organizații de masă și obștești, generali și ofițeri, oameni de știință, artă șl cultură, ziariști,Au luat parte șefi de misiuni diplomatice acreditați în țara noastră.
★Cu ocazia celei de-a 40-a aniversări a întemeierii Republicii Democrate Germane, joi. a avut loc, la cinematograful „Studio" din Capitală, „Gala filmului din R.D.G.". A fost prezentat un film artistic.Au luat parte tovarășii Constantin Olteanu. membru al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R., Suzana Gâdea, membru supleant al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., președintele Consiliului Culturii și Educației Socialiste, adjunct! de șefi de secție la C.C. al P.C.R., membri ai conducerii Ministerului Afacerilor Externe, ai altor ministere și instituții centrale, oameni de artă și cultură, un numeros public.

Au fost prezențl Siegfried Anders. însărcinat cu afaceri ad- > interim al Ambasadei R.D. Germane la București, șefi de misiuni diplomatice acreditați în țara noastră.
Cu prilejul eelel d«-a 40-a aniversări a stabilirii relațiilor diplomatice între Republica Socialistă România și Republica Populară Chineză, ambasadorulR. P. Chineze la București, Wang Jinqing, • oferit, joi, un dineu.Au participat Ion Pățan, ministrul finanțelor, Ion Popescu- Puțuri. președintele Asociației de Prietenie Româno-Chineze, adjuncțl de șefi de secție la C.C. al P.C.R, membri ai conducerii altor ministere șl Instituții centrale, ziariști.în alocuțiunile rostite, «-a arătat că stabilirea relațiilor diplomatice, acum 40 de ani,

NOI REALIZĂRI EDILITARE 
IN MUNICIPIUL CLUJ-NAPOCAîn cursul perioadei trecute din actualul cincinal, muncitorii, inginerii și tehnicienii Antreprizei de Construcții-Montaj nr. 1, aparținătoare Trustului de profil Cluj, au pus la dispoziția oamenilor muncii din municipiul Cluj-Napoca peste 7 000 apartamente, sporind ast

SPORT
• REUNIREA TRICOLORI

LOR PENTRU O„. TOAMNA 
DECISIVA. Sezonul oficial de toamnă a început de... ieri, cînd lotul tricolorilor s-a reunit în vederea importantei partide cu Danemarca, de miercuri, 11 octombrie, la Copenhaga, contînd 
pentru preliminariile C.M. ’90. Antrenorii E. Jenei și C. Drăgu- 
șin au convocat la lot următorii jucători : Lung, Stele», — por- tari ; levan, D. Petre»®», Red- nie, Andoue, Săndol, Klein — apărători ; Sabin, G. Popescu, Eotariu, Lupu, Mateuț, Mujnai — mijlocași ; Șt. Stoica, 
SL Popa, Hagi șl Cămătarii — atacant!, Vîrful nostru de atac, Cămătaru, va face joncțiunea cu echipa luni, pe aeroportul din Copenhaga. După cum lesne se poate observa, sînt două promovări, tinerii Ștefan Stoica (Unîv. Craiova) și Marian Popa (Farul), remarcați prin talent și■ eficacitate. Lipsesc,, însă, de data aceasta, din lot, Ungurea- : nu șl Lăcătuș, jucători cu mai t vechi state de servicii In națională. Lotul s-a deplasat Încă de îerl, după-amiază, la Bistri

zultatele pregătirii Forțelor Armate Unite pe anui in curs șl, pornind de la hotărîrile adoptate la Consfătuirea Comitetului Politic Consultativ al statelor participante la Tratatul de la Varșovia, din iulie 1939, a stabilit sarcini pentru anul de instrucție următor. Au fost examinate, de asemenea, o serie de alte probleme care Intră în competența comandamentului Forțelor Armate Unite.Ședința s-a desfășurat într-o atmosferă de prietenie, înțelegere reciprocă și colaborare tovărășească, de lucru.
imediat după .proclamarea R. P. Chineze, a constituit un eveniment de mare însemnătate în întărirea și dezvoltarea pe un plan superior a prieteniei și colaborării dintre țările, partidele și popoarele noastre.S-a subliniat faptul că un rol deosebit în consolidarea si diversificarea continuă a acestor raporturi l-au avut vizitele reciproce și lntîlnirile la nivel Înalt, desfășurate, atît la București, cit și la Beijing,- care, prin înțelegerile convenite, au contribuit în mod botărîtor la dezvoltarea relațiilor româno-chi- neze pe multiple planuri, spre binele și interesul ambelor țări și popoare, al cauzei generale a socialismului, progresului și păcii în lume.Ministrul apărării naționale al Republicii Socialiste România, general-colonel Vasile Mi- lea. a adresat o telegramă de felicitare ministrului apărării naționale al Republicii Socialiste Cehoslovace, general de armată Milan Vaclavik, cu prilejul celei de-a 45-a aniversări a Zilei Armatei Populare Cehoslovace.

târCu același prilej, la Casa Centrală a Armatei a avut loc o adunare festivă la care au participat cadre militare din garnizoana București. Despre semnificația evenimentului aniversat a vorbit colonel Eugen Altschul. atașatul militar și aero al R.S. Cehoslovace in tara noastră. A fost de față Jan Papp, ambasadorul R.S. Cehoslovace la București.De asemenea, atașatul militar și aero al R.S. Cehoslovace la București s-a întîlnit cu cadre și militari în termen din două garnizoane ale armat® noastre.Participanții la activități eu vizionat filme documentare și fotoexpoziții cu aspecte din viața și preocupările militarilor cehoslovaci puse la dispoziție de ambasadă.Cu prilejul Zilei Forțelor Armate ale R.A. Egipt, general de brigadă Essan Abdel Halim Abdel Maksoud, atașat al apărării acestei țări la București, * oferit, joi, o recepție.Au participat reprezentanți al Ministerului Apărării Naționale, Ministerului Afacerilor Externe, generali și ofițeri superiori, alte persoane oficiale, ziariști.Au luat parte șefi de misiuni diplomatice acreditați In țara noastră, alțî membri al corpului diplomatic.
fel zestrea edilitară a acestei așezări. In acest an, ei au edificat 1 300 noi apartamente, îndeplinind sarcinile de plan la zi, creînd condiții ca pină la Congresul al XIV-lea al partidului să onoreze Integral prevederile programului anual la construcția de locuințe.

ța „cartierul general" al pregătirilor, locul unde tricolorii s-au mai pregătit și eltă dată, obținind frumoase performanțe în arena internațională. Sperăm că și acum va fi la feL In programul lor figurează și un meci — simbătă — cu echipa locală. Gloria Bistrița, liderul seriei a IlI-a, din eșalonul secund. Plecarea spre Copenhaga este prevăzută pentru luni dimineața, de la Cluj-Napoca, de unde lotul va fi preluat de cursa chart er-Tarom, împreună cu lotul de tineret Să le urăm tricolorilor noștri, încă de pe acum, mult succes în pregătiri și în dificilele meciuri pe care le au de susținut cu puternicele formații ale Danemarcei. • 
LOTUL DE TINERET ÎN PAS 
CU... SENIORII. Echipa de tineret a țării participă și ea în grupa preliminară a C.E. de tineret. Lotul s-a reunit ieri în vederea meciului cu selecționata similară a Danemarcei, antrenorii M. Rădulescu șî D. A- polzan, stabilindu-se Ia următorii jucători : Prunea, Tene — portari ; Cotor», B. Bogdan,

în telegrame adresate tovarășului NICOLAE CEAUȘESCU, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, Comitetul județean Satu Mare al P.C.R. raportează terminarea recoltării soiei și obținerea unei producții medii de 6120 kg la hectar ; comitetele județene Giurgiu, Botoșani și Timiș ale P.C.R. anunță încheierea recoltării cartofilor de toamnă și obținerea unor recolte medii de 80 300 kg, 80 250 kg și, respectiv, 80 000 kg la hectar ; comitetele județene Dîmbovița, Viîcea șl Caraș-Severin ale P.C.R. raportează terminarea recoltării culturii de ceapă și obținerea unor recolte medii de 67 600 kg, 67 000 kg și, respectiv, 61 630 kg la hectar.Aceste producții mari — se subliniază în telegrame — se datoresc grijii permanente a partidului și statului nostru, personal a tovarășului Nicolae Ceaușescu. pentru dezvoltarea
La soia

• Județul Satu Mare — 6 120 kg la hectar

La cartofi de toamna
• Județul Giurgiu — 80 300 kg la hectar
• Județul Botoșani — 80 250 kg la hectar
• Județul Timiș — 80 000 kg la hectar

La ceapa
• Județul Dîmbovița — 67 600 kg la hectar
• Județul Vîlcea — 67 000 kg la hectar
• Județul Caraș-Severin - 61 630 kg la hectar

UNITĂȚI CU PRODUCȚII MARI LA HECTAR
La soia

IN JUDEȚUL GIURGIU
• întreprinderea Agricolă de 

Sfat Toporu — 6130 kg la 
hectar

• Cooperativa Agricolă de Pro
ducție Gostinu — 6 130 kg la 
hectar

La cartofi 
de toamnă

IN JUDEȚUL TIMIȘ

• Stațiunea Didactică Experi

Colective de oameni ai muncii din unități economice raportează 
obținerea unor însemnate succese in îndeplinirea sarcinilor de planPrin telegrame adresate tovarășului NICOLAE CEAUȘESCU, 

secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, oolective de oameni ai muncii din economie raportează îndeplinirea înainte de termen a sarcinilor de plan pe acest an și din actualul cincinal.
Astfel, Comitetul județean 

Arad al P.C.R. raportează că un număr de 15 unități au îndeplinit, la 30 septembrie, planul la producția-marfă industrială pe

Lucacî, T. Cristea, FI. Motroc, 
M. Pană (apărători) ; I. Stan, 
Fulga, Lupescu, Ursea, Han- 
ganu, Vlădoiu (mijlocași); 
Răduciolu, Stanici, I. Dumitrescu (atacanți). Meciul cu danezii are loc marți, 10 octombrie (o- rele 18,30) în localitatea Holbeek, situată la 30 km, de Copenhaga.

MINUTUL 91Pregătirile lotului se desfășoară la Zalău, unde este programat și un meci de omogenizare și verificare cu formația locală „Armătura" din divizia B. • 
EFICACITATE. Dinamo a pornit intr-o nouă cursă a eficacității : după etapa de miercuri, totalizează 22 de goluri marcate, cite 3 de partidă, ba chiar mai bine, și n-a primit decît un singur gol, în meciul cu Inter Sibiu, autorul lui fiind Majearu. „Fenomenul" eficacității lui Dinamo — vă amintiți, în cam

continuă, multilaterală a agriculturii. in vederea realizării unor recolte superioare, în conformitate cu cerințele și obiectivele noii revoluții agrare.Rezultatele deosebite obținute la culturile strinse pină acum, marile succese dobîndite în agricultura întregii țări demonstrează cu puterea de netăgăduit a faptelor superioritatea marii proprietăți socialiste, singura în măsură să pună pe deplin în valoare activitatea creatoare a celor ce muncesc în a- ceastă ramură de bază a economiei naționale.în prezent — se arată in telegrame — toate forțele sînt antrenate la strîngerea recoltelor de porumb, sfeclă de zahăr și a altor culturi de toamnă, la buna desfășurare a campaniei de Insămințare a cerealelor pă- ioase, la recoltatul, transportul și depozitatul furajelor și realizarea sarcinilor de plan din zootehnie.

mentală Timișoara — 80 700 
kg la hectar

IN JUDEȚUL TULCEA
• Asociația Economică Coope

ratistă de Stat Ceamurlia de 
Jos — n 260 kg la hectar

La sfecla 
de zahăr

IN JUDEȚUL MUREȘ
• Cooperativa Agricolă de Producție Sîntana de Mureș — 

12# 080 kg la hectar
• Cooperativa Agricolă de Pro

ducție Sincraiu de Mureș — 
114 580 kg la hectar

trei ani și zece luni, realizind suplimentar o producție-marfă în valoare de 2411 milioane iei. De asemenea, 14 unități economice au realizat planul la export pe aceeași perioadă, 7 întreprinderi, printre care .,UTA“, „Tricotajul roșu", ,,Arădeanca“ și cea de bunuri metalice, au îndeplinit planul la același indicator pe 1989. iar 13 unități pe 4 ani din actualul cincinal, ceea ce a permis obținerea unei producții suplimentare in valoara de peste 140 milioane lei.

pionatul trecut a înscris 130 de goluri, stabilind un nou record național — trebuie analizat și înțeles din perspectiva ideii antrenorului M. Lucescu, care în procesul construcției echipei și a stabilizării concepției de joc a urmărit, cu perseverență, ca toți jucătorii echipei să devină marcatori de goluri. Nu intim- plător pe lista eficacității la Dinamo întîinim toate numele jucătorilor, de la Mateuț, cam

pionul golgeterilor europeni, pînă la ultimul apărător Mî- hăescu sau Klein... • PRIVIND 
„RUBRICILE" CLASAMENTU
LUI. Cele mai puține victorii, după 7 etape, au înregistrat F.C. Argeș, Sportul Studențesc (doar 5 jocuri), „U“ Cluj- Napoca și „Poli" Timișoara, —• cite una singură : cele mai a- nemice și ineficace atacuri : F.C. Argeș 3 goluri (a primit 14), Sportul Studențesc — 5 (6), Jiul —5 (10), Corvinul — 6 (12), F.C.M. Brașov — 6 (13), „U“.

• Cooperativa Agricolă de Pro
ducție Chețani — 112 380 kg 
la hectar

• Cooperativa Agricolă de Pro
ducție Ațintiș — 110 420 kg la 
hectar

ÎN JUDEȚUL ALBA
• întreprinderea Agricolă de 

Stat Alba Iulia — 112 400 kg 
la hectar

• Cooperativa Agricolă de Pro
ducție Sebeș — 112 050 kg la 
hectar

• Cooperativa Agricolă de Pro
ducție Aiud — 110 340 kg la 
hectar

La porumb 
în cultură 
neirigată

IN JUDEȚUL IAȘI

• Unitatea Agroindustrială Iași
— 26 300 kg la hectar

IN JUDEȚUL BIHOR

• Asociația Economică Inter- 
cooperatistă de Creștere șl 
îngrășate a Porcilor Săcuieni
— 23 620 kg la hectar

• Cooperativa Agricolă de Pro
ducție Sinnieolau Român — 
22 34# kg ia hectar

IN JUDEȚUL 
DÎMBOVIȚA

• Cooperativa Agricolă de Pro
ducție Bucșani — 21 600 kg la 
hectar

IN JUDEȚUL GIURGIU

• Cooperativa Agricolă de Pro
ducție Ghimpați — 21 600 kg 
la hectar

La ardei gras
ÎN JUDEȚUL VÎLCEA •

• Cooperativa Agricolă de Pro
ducție Ionești — 85 120 kg la 
hectar

La tomate
IN JUDEȚUL GIURGIU

• Cooperativa Agricolă de Pro
ducție Vărăști — 113 800 kg 
la hectar

Vă asigurăm, mult iubite și stimate tovarășe Nicolae Ceaușescu — se spune în telegramă — că oamenii muncii din județul Arad.. în frunte cu comuniștii, vor face totul pentru a intimpi- na Congresul al XIV-lea al partidului, eveniment de însemnătate istorică în viața patriei și poporului cu noi și importante realizări în muncă, dind astfel expresie deplinei noastre adeziuni la politica partidului și statului nostru, la măreața operă de făurire a socialismului

Cluj-Napoca — 7(16)... Pe coloana eficacității : Dinamo — 22 goluri înscrise, F.C. Bihor — 18, F.C. Inter — 13. Steaua — 12... Doar- primele 6 echipe din clasament au golaveraj pozitiv, restul manifestă mari slăbiciuni și în atac, dar mai ales în apărare, ajungînd la o diferență — în minus, evident — la golaveraj, de 9 goluri ca „U“ Cluj- Napoca, sau 11 goluri, ca F.C. Argeș ! Spun multe statisticile acestea, inclusiv despre valoarea echipelor în cauză, despre nivelul lor de pregătire si... altele. • UN TURNEU CU... 
ZERO. Așa cum am mai informat cititorii ia rubrica noastră, o selecționată studențească, alcătuită din cite 8 jucători de la Univ. Craiova și tot 8 de ta Sportul Studențesc, intre ei. desigur, aflîndu-se șî internaționali. a întreprins un turneu în Orientul Mijlociu. Rezultatele obținute nu sînt 1n măsură să ne mulțumească : 0—0 cu selecționata Egiptului și 0—3 cu cea a Kuweitului ! ? ® REZULTA
TELE SI SITUAȚIA IN CAM
PIONATUL „SPERANȚELOR" : Victoria — Flacăra 1—2'; Jiul — Dinamo 0—3 ; (meciul Petrolul — Steaua s-a jucat ieri, nu

La morcovi
IN JUDEȚUL PRAHOVA

• Cooperativa Agricolă de Pro
ducție Cocorăștii Colț — 
71 170 kg la hectar

La struguri 
pentru vin 

IN JUDEȚUL VÎLCEA

• Cooperativa Agricoli de Pro
ducție Drăgășani — 21270 
kg la hectar

La mere
IN JUDEȚUL VÎLCEA

• Cooperativa Agricolă de Pro
ducție Olănești — 31650 kg 
la hectar

La prune
IN JUDEȚUL VÎLCEA

• Stațiunea de Cercetare șl 
Producție Pomicolă Rimnicu 
Vîlcea — 21 200 kg la hectarîn telegramele adresate tovarășului NICOLAE CEAUSESCU, 

secretar general al Partidului Comunist Român, președintele 
Republicii Socialiste România, lucrătorii ogoarelor din unitățile agricole de stat si cooperatiste amintite raportează terminarea recoltării unor culturi și obținerea de producții mari la hectar, superioare prevederilor de plan.în telegrame se arată că în această perioadă se acționează Ia efectuarea însămintârilor da toamnă, strîngerea operativă a tuturor produselor de pe cimp. transportul recoltei la bazele de recepție, la recoltarea șl depozitarea turalelor, la executarea celorlalte lucrări agricola de sezon.în încheierea telegramelor este exprimat angajamentul oamenilor muncii din aceste unități fruntașe de a nu precupeți nici un efort pentru a realiza producții agricole tot mai mari, înfăptuind astfel cerințele si obiectivele noii revoluții «- grare.

și comunismului pe pămintul României.La rindul său. colectivul în
treprinderii de Prefabricate din 
Beton ..Progresul" București a raportat îndeplinirea planului la producția-marfă industrială pe trei ani si zece luni din actualul cincinal, obținind pină acum o producție suplimentară în valoare de 35 milioane lei, ceea ce va permite realizarea sarcinilor de plan pe acest an pînă la data de 15 noiembrie.

ne-a parvenit rezultatul) ; Corvinul — F.C. Argeș 2—4(1 ?) ;S.C. Bacău — ,.V“ Cluj-Napoca 1—1 ; F.C.M. Brașov — F.C. Olt 0—0 ; „Poli" Timișoara — F.C. Inter 0—2. Lider se menține Dinamo — 12 puncte, urmată de Flacăra — 11 puncte — frumoasă ascensiunea „speranțelor" din Moreni, Steaua (mai puțin două jocuri în calcul) și Victoria — cite 9 puncte. • AD
VERSARII TRICOLORILOR DE 
MIERCURI : Transcriem și noi lista jucătorilor danezi con- vocați de Senp Piontek pentru meciul de miercuri, 11 octombrie, cu naționala României, din preliminariile C.M. : Sch- meichel. Rasmussen (Dortari), Olsen. ,T. Nielsen. K. Nielsen, Sivebaeck, Larsen. Heintze, 
Helt. Jensen, Bartram, Vilfort. M. Laudrup, Povlsen. Elstrup.B. Landrnp. Cinci din internaționalii danezi — intre care Heintze, Povlsen. J. Nielsen etc — activează la P.S.V. Eindhoven. pe care stei istii îî vor re- întîlni și in dubla manșă din turul II al „C.C E.“. Arbitrul în- tîlnirii de In Conenhaga — francezul Bouflet. Toate gindu- rile si speranțele -se-ndreantă, acum, spre acest meci decisiv !

C. VASILE

Pe cîțiva guadrați
Olt. în atmosfera de profundă efervescentă politică gene- rată de dezbaterea documentelor programatice pentru cel de al XIV-lea Congres al partidului și tinerii organizației județene Olt a U.T.C., acționează hotărît, cu spirit de răspunde

re și exigență comunistă, pentru îndeplinirea și depășirea tuturor indicatorilor planului de dezvoltare economico-socia- lă in profil teritorial, pentru desfășurarea unei activități e- ducative, politico-ideologice și culturale la cei mai înalti parametri de calitate și eficiență. • Săptămină record în producție și calitate. Acesta este genericul acțiunii inițiate de Comitetul orășenesc Balș al U.T.C. la care participă uteeiștii organizațiilor I.O.B., I.M.A., Cooperativa „Unirea", Cooperativa „Jiul" și S.P.S.P. Se urmărește realizarea integrală a planului la producția fizică, producția marfă, producția netă și îndeplinirea cu prioritate a sarcinilor de plan pentru producția de export • „Uniunea Tineretului Comunist — înaltă 
școală revoluționară. Sarcinile ce revin organizației de tineret 
din documentele pentru cel de al XIV-lea Congres a! partidului" este titlul dezbaterii ce va avea loc azi in organizația U.T.C. de la Tăbăcăria minerală Corabia • Producție fizică 
suplimentară este acțiunea la care participă 375 de tineri de la Filatura de bumbac din Drăgănești Olt. Vor fi realizate peste prevederile de plan 6,3 tone fibre tip bumbac • Roiul 
literaturii social-politice și tehnico-științifice in formarea o- 
mului nou constructor conștient și devotat al societății socialiste in patria noastră este tema simpozionului la care vor participa astăzi uteciștli organizației din cadrul întreprinderii de Aluminiu Slatina,

DIN AMFITEATRELE RECOLTEIîn fermele S.P.P.C. Stre- jești, județul Olt, întîinim in aceste zile la lucrările agricole de strîngere și depozitare a recoltelor aproape 800 de uteciști. Este vorba despre elevii Liceului Industrial nr. 2 Slatina care recoltează struguri în ferma viticolă îancu Jianu, despre elevii Liceului Industrial nr. 3 Slatina, care sînt prezenți și elevii școlii din comuna Oboga, care participă la strinsul merelor în ferma pomicolă a stațiunii (în fiecare zi 100 tone de mere
Foto-album

— Ce a reprezentat pentru dumneavoastră „Integrala 
Shakespeare" ?— Ca pentru toată lumea. o expoziție de afișe, prima „Integrală" a pieselor lui Shakespeare, in afiș. Pentru mine mai înseamnă rodul unei pasiuni foarte vechi, aș putea spune ; am început să citesc, temeinic, in acest scap, dar efectiv am lucrat ultimii doi ani, cind numai asta ara făcut. Dar numai o documentare serioasă nu e suficientă. Este necesară, dar nu suficientă, trebuie neapărat să existe o idee dominantă. exprimată cu acuratețe si precizie, prin care să trăiască afișul.— Lucrați, in general, afișe fără text.— Da, cel puțin în „Integrala" numele piesei este suficient. dar așezarea acestuia este o adevărată artă. Are un rol esențial, fiindcă trebuie să intre în corelație cu imaginea, s-o sprijine, s-o completeze. Uneori chiar modul de a scrie textul se constituie intr-o idee de sine stătătoare și ți-aș da ca exemplu afișul „Richard al III-lea“.

— Premii la Moscova și New York, numeroase uartieipărl 
ta expoziții de grup, cinci expoziții personale de afiș tini parametrii ce definesc deja o preocupare majoră pentru afi
șul artistic. Care va 1» următorul pas 2— Tot o expoziție de afișe la care lucrez în prezent, dar despre crre nu pot spune, deocamdată, deeit că tratează o tematică culturală majoră. (Marius Tija)

GALELE „DANUBIAN JAZZ“Dttpă Sibiu și Costinești, Galațiul a devenit cel de-al treilea loc de întâlnire a iubitorilor jazzului cu o manifestare artistică de anvergură republicană. Cea de-a doua ediție a Galelor „Danubian Jazz" a reunit- de-a lungul a patru zile de spectacole (desfășurate pe scena Centrului de Creație și Cultură Socialistă „Cintarea României" pentru Tineret) pe cei mai buni instrumentiști și creatori de jazz. Dintre numele deosebit de valoroase vom aminti doar pe Johnny Răducanu, Marius Popp, Anca Parghel și Mircea Tiberian, grupul „Creativ" și „Vocal Jazz Quartet". Au fost prezente toate generațiile de creatori și instrumentiști, din generația tînă- ră. remareînd pianiștii Romeo Cozma, Adrian Tase și Remus Teodorescu, chitaristul bas Deeebal Bădilă. con- trabasistul Cătălin Rotaru și bateristul Ioan Bontaș. Repertoriul abordat a cuprins o largă varietate de teme, de la cele tradiționale și pină la jazzul modern. De mare a- tractivltate s-au dovedit a fi recitalurile vocale, lista 
Rubrică realizată do CRISTINA BALWT

sînt recoltate de 220 de tineri), precum și despre elevii Liceului Industrial nr. 3 Slatina, care sint prezenți zilnic la recoltat în ferma viticolă Bolovanu, Tot în această fermă viticolă este organizată și o tabără de muncă patriotică, la care participă 100 de eleve de la Liceul de Construcții Slatina. în această tabără, pentru timpul liber al uteciste- lor, șint organizate diverse acțiuni cultural-educative și sportive, precum și seri cultural-educative complexe.

remarcărilor incepind cu timișoreanul Bela Kamocsa, continuind cu sibienii atit de singularului „Vocal Jazz Quartet" șj încheind — la superlativ — cu recitalul solistei Anca Parghel. Vom remarca de asemenea recitalurile prezentate de grupul „Creativ", de Cvartetul Zol- tan Boroț și de duo-ul Mircea Tiberian—Deeebal Bădilă, recitaluri interesante prin sonoritățile propuse : de a- vangardă in cazul „Creativului". moderne în cel de-al doilea caz, novatoare — jazz acustic — la Mireea Tiberian. Manifestarea a fost completată de manifestări a- diacente „Video-Jazz", conferința „Blues — la originii» jazzului" și masa rotundă „Coordonate românești al» jazzului". Manifestarea s-a bucurat de atenția publicului tânăr, organizatorii — Comitetul Județean U.T.C., Centrul de îndrumare a Creației Populare șl Clubul de Jazz — asigurînd un cadru adecvat de exprimare și receptare a acestui gen muzical. Impresiile finale confirmă faptul că la Galați jazzul a prins rădăcini puternic» I (Mihai Bogatul.



Contradicția dintre țările bogate

și cele sărace - contradicția cea mai puternică

a epocii contemporane

Schimb de mesaje la nivel inalt 
româno-chinez

Documente programatice, de excepțională însemnătate teoretică și practică, adevărat program de muncă și acțiune al întregului nostru partid și popor, al tinerei ge
nerații, Tezele pentru Congre
sul al XIV-lea al Partidului 
Comunist Român, aflate în dezbaterea întregii națiuni, reprezintă o contribuție majoră a României socialiste la îmbogățirea tezaurului, de idei al socialismului, expresie a dorinței poporului nostru de a . participa activ, și în viitor, la îupta pentru pace, pentru întărirea. înțelegerii și colaborării internaționale.Prin raportarea Ia fenomenele vieții, internaționale, prin ampla analiză profund științifică, novatoare și realistă a- supra raportului de forțe și caracteristicilor fundamentale ale situației mondiale, din perspectiva unei noi gîndiri, a unei noi politici în abordarea problemelor grave și complexe cu care se confruntă lumea în epoca noastră. Tezele aduc o cont-ibutie de inestimabilă valoare la îmbogățirea teoriei si practicii revoluționare. Asa cum se cunoaște, în activitatea sa internațională, partidul și statul nostru au pornit întotdeauna de la interdependența si unitatea dialectică dintre politica internă și externă, de la necesitatea de a desfășura o politică externă activă, de participare constructivă la soluționarea problemelor complexe ale lumii contemporane. Această o- rientare, conținută pe deplin în documentele pentru viitorul congres al partidului, a fost validată de viață, evenimentele, întreaga dezvoltare a societății în lumea contemporană confirmînd realismul șl principialitatea pozițiilor românești cu privire la soluționarea marilor probleme ala lumii actuale.între aceste probleme, de fundamentală însemnătate este aceea a adîncirii continue a orăpastiei dintre cei puțini si', bogați și cei mulți și săraci,- sau mai exact, a sporirii continue a decalajelor economice dintre țările capitaliste dezvoltate și. țările în curs de dezvoltare, situație care generează grave contradicții pe plan internațional, alimentînd dezechilibrele din economia mondială. Tezele pentru Congresul al XIV-lea abordează acest aspect de maximă gravitate al Tuniii contemporane, de ne poziția realistă, principială și profund științifică a partidului, a tovarășului Nicolae Ceaușescu, cu privire la contradicția fundamentală a lumii contemporane, care este în mod magistral caracterizată în cuvintele : „Una din 
caracteristicile fundamentale 
ale epocii noastre o constituie 
accentuarea împărțirii lumii 
în două grupe diametral 
opuse — săraci si bogați 
—, atît pe plan națio
nal, cit și pe plan internațio
nal". Din analiza profundă, realistă, care se face în Teze situației existente în prezent în economia mondială, se desprinde concluzia că acest proces nu numai că nu are tendința de reducere, ci că el se accentuează continuu, sub presiunea exercitată in interiorul economiei mondiale de perpetuare și chiar amplificarea politicii’ imperialiste, de jaf și spoliere a țărilor în curs de dezvoltare, de către țătile capitaliste dezvoltate, monopolurile supranational® și capitalul

„R.D.G. este și râmîne o stavilă fermă împotriva 
tuturor încercărilor de a revizui rezultatele celui 

de-al doilea război mondial și evoluția postbelică’* 
CUVINTAREA TOVARĂȘULUI ERICH HONECKER IN PREAJMA

ÎMPLINIRII A 40 DE ANI DE LA ÎNTEMEIEREA R.D. GERMANEBERLIN 5 (Agerpres) — După cum s-a mai .anunțat, Erich Honecker, secretar general al C.C. al P.S.U.G., președintele. Consiliului de Stat al R.D. Germane, s-a întilnit — în ajunul împlinirii a 40 de ani de la întemeierea R. D. Germane— cu luptători antifasciști din Rezistență, cu vechi activiști și membri fondatori ai P.S.U.G,, precum și ai partidelor aliate din R.D.G. în cuvînta- rea rostită, Erich Honecker a subliniat că înfăptuirea puterii muncitorilor și țăranilor, a socialismului pe păinîht german a fost o înfringere pentru militarismul german și pentru imperialism, a reprezentat o victorie pentru forțele sănătoase ale poporului german și. în primul rînd, pentru clasa muncitoare și partidul său, P.S.U.G. în cursul celor patru decenii, a spus el, s-a confirmat că existența R.D. Germane socialiste este o șansă pentru poporul german. , pentru popoarele Europei, securitatea și stabilitatea pe continentul nostru primind un sprijin puternic și de nădejde. Vorbitorul a subliniat că R.D.G." constituie un exemplu a ceea ce poate fi realizat dacă este lichidată exploatarea, omului de către om și dacă se acționează cU consecvență pentru , asigurarea unei păci'durabile. Arătind că în-cele 

financiar internațional. Este astfel reliefată o idee de nenumărate ori subliniată de secretarul general ai partidului,. tovarășul Nicolae Ceaușescu. aceea că, în pofida transformărilor revoluționare care au avut loc in viața statelor, a schimbării raportului de forțe pe plan internațional, situația mondială continuă să fie complexă și gravă, datorită menținerii și chiar accentuării politicii de forță și dictat, de amestec în treburile interne ale altor state. Si astfel, în lumea contemporană, continuă să se agraveze — iar acest proces este pregnant ilustrat de însăși evoluția sistemului relațiilor economice internaționale în perioada actuală — cea
„România militează activ pentru instaurarea 

noii ordini economice internaționale și lichidarea 
marilor decalaje existente între țările bogate și 
cele sărace. Este necesară reglementarea proble
mei datoriilor externe, care împovărează țările în 
curs de dezvoltare. Se impune o nouă politică 
financiară, care să excludă jefuirea și dominarea 
țărilor sărace de către monopolurile imperialiste 
și marile bănci internaționale".

(Din Tezele pentru Congresul al XIV-lea 
al Partidului Comunist Român)

mai puternică contradicție fundamentală a lumii contemporane, cea dintre țările capitaliste dezvoltate și țările în curs de dezvoltare, dintre țările bogate și grupul celor sărace. Se acumulează astfel la un pol tot mai multă bogăție, iar la celălalt care însumează două treimi din populația planetei, tot mai multă sărăcie.Cu o mare forță de pătrundere și sesizare a ceea ce este esențial în procesul dezvoltării economiei mondiale, în Teze, dezvăluindu-se in toată amploarea sa contradicția dintre țările bogate și cele sărace, este subliniată astfel aprecierea potrivit căreia această contradicție este cea mai puternică contradicție a contemporaneității. Conform concepției secretarului general al partidului nostru, singura cale viabilă de soluționare a decalajelor economice dintre state este eliminarea a înseși cauzelor care generează aceste dezechilibre — în special politica imperialistă de jaf și spoliere a capitalului financiar bancar internațional — prin lichidarea subdezvoltării și instaurarea între state a unui nou tio de relații, bazate pe echitate și egalitate, pe respect reciproc, printr-o politica de colaborare economică pe baze juste și echitabile.Realismul acestei orientări este pe deplin confirmat de date și cifre furnizate de instituții internaționale, care probează că în ultimul deceniu situația economico-finan- ciară a țărilor în curs de dezvoltare a continuat să se înrăutățească, în ritm alarmant, în timp ce în țările capitaliste dezvoltate au fost acumulate tot mai multe bogății. Semnificativ este, pentru a demonstra această tristă realitate faptul că în țările în curs de dezvoltare în care trăiesc peste 70% din locuitorii planetei, nu se realizează decît 20% din produsul mondial ; ponderea 

patru decenii au fost obținute succese ca în nici o altă perioadă din istoria poporului german, el s-a referit la politica pe plan social, la importantele realizări în domeniul construcției de locuințe, care constituie o ilustrare evidentă a schimbărilor înfăptuite în viața materială și culturală a poporului și tineretului din R.D.G.în continuare, Erich Honecker a relevat că cei cărora socialismul le este ca un spin în ochi nu se împacă cu socialismul pe pămînt german, în R.D.G. In R.F.G., a continuat el, se consideră că în acest moment, printr-un atac global. R.D.G. ar putea fi destabilizată. Dar a- ceastă tentativă este sortită e- șeeului. Cu cît mai puternic se aud acolo strigătele de „menținere a Reichului german în cadrul granițelor din 1937“, de „schimbare a statu-quo-ulul în Europa", sau privind „datoria de protejare a tuturor germanilor" și cu cît mai des se încalcă acolo cuvîntul dat în problema respectării drepturilor omului, cu atît mai clar va fi răspunsul nostru, a relevat vorbitorul. R.D.G.' este și rămîne o stavilă fermă împotriva tuturor încercărilor de a revizui rezultatele celui de-al doilea război mondial și evoluția postbelică, realitățile teritorial-politlce din Europa. 

acestui grup de state este de aproximativ 35 la sută in producția agricolă, de numai 12 la sută in cea industrială și de mai puțin de 5 la sută în cea de cercetare tehnico- științifică, desfășurate pe glob. De la an la an, veniturile din exporturi ale acestui grup de state au continuat să scadă. în principal datorită escaladării continue a măr surilor comerciale restrictive și discriminatorii practicate de țările capitaliste dezvoltate în relațiile comerciale cu grupul țărilor în curs de dezvoltare. îngustarea accesului la piețele del -dește'ere, alături de prăbușirea preturilor la materiile prime și creșterea vertiginoasă, a preturilor la 

produsele manufacturate au completat tabloul inechităților prin care, anual, din țările în curs de dezvoltare s-a scurs în mod nejustificat o parte din venitul național, concomitent cu reducerea drastică a veniturilor din activitatea de export. S-au pierdut de la an la an sume importante, situație care nu a mai permis acestui grup de state îndeplinirea programelor naționale de creștere economică ; acest fapt a condus la neindeplinirea unor importante obieețive de dezvoltare economico-socială. ds realizarea cărora depindea în mod hotăritor asigurarea creșterii economice și consolidarea bazei tehnico-econo- mice a statelor în curs de dezvoltare.La toate acestea se adaugă problema, deosebit de gravă, a datoriei externe a țărilor în curs de dezvoltare, care a ajuns la suma fabuloasă de I 320 miliarde dolari, ceea ce Înseamnă mai mult de jumătate din producția globală a grupului respectiv de state și de peste 2.5 ori valoarea anuală a exporturilor lor de mărfuri. Datoriile externe ale acestor state s-au dublat practic față de începutul anilor ’80, în principal datorită creșterii fără precedent, în primii ani ai actualului deceniu, a nivelului ratei do- binzilor practicate de țările capitaliste dezvoltate. S-a ajuns astfel ca în prezent țările lumii a treia să verse în contul sumelor datorate mal multe devize anual decît primesc din partea țărilor dezvoltate sub forma creditelor. a lnvest'ții’.or directe de capital și de asistență pentru dezvo'ture.Cunoașterea profundă a realităților lumii contemporane, a evoluțiilor vieții internaționale. alături de o interpretare realistă a fenomenului politic și economic inter
AFRICA AUSTRALALUANDA 5 (Agerpres). — O evoluție pozitivă a situației politice din sudul Africii ar deschide perspective favorabile soluționării pe cale negociată a problemelor regiunii, au subliniat șefii ds stat participant! Ia reuniunea extraordinară la nivel înalt a țărilor africane de limbă portugheză, ale cărei lucrări s-au desfășurat la Luanda. Comunicatul final al reuniunii evidențiază necesitatea eliminării piedicilor care stau în calea găsirii unor noi căi rezonabile de instaurare a păcii și stabilității în sudul continentului, în special în Angola și Mozambic. Subliniind importanța respectării a- cordurilor de la New York în problema Instaurării păcii în Angola, documentul exprimă sprijinul participanților față de planurile de pace ale guvernelor angolez H mozambican. Președinții Angolei, Guineei-Bissau, Republicii Capului Verde, Mo- zambicului și Sao Tome și Principe, participant la reuniune, au cerut președintelui R.S.A. să renunțe la politica de apartheid și să înceapă convorbiri cu reprezentanții legitimi ai populației africane și cu forțele democrate din această țară — Congresul Național African —■ să elibereze pe Nelson Mandela și alți deținuți politici și să ridice „starea de urgență", relevă comunicatul.BERNA 5 (Agerpres) — în cadrul unor mitinguri desfășurate,în. capitala Elveției de mișcarea elvețiană antiapartheid, a fost reliefat rolul activ al principalelor bănci elvețiene în spri

național, fac ca, în concepția secretarului general al partidului nostru cu privire la stadiul actual al dezvoltării relațiilor economice internaționale, un loc important, deosebit, să-1 dețină contribuțiile originale, inițiativele și propunerile constructive, realiste și novatoare, cu privire la soluționarea problemelor complexe ale lumii contemporane. Astfel, reiterîndu-se poziția consecvent promovată de țara noastră, de-a 'ungul anilor, in cadrul organismelor șl organizațiilor internaționale, recent. la reuniunea ministerială a „Grupului celor ’77", care a avut loc la Națiunile Unite, au fost prezentate propunerile României pentru schimbarea radicală a situației din economia mondială și din relațiile economice internaționale, in care un accent deosebit s-a pus pe propunerile vizînd îmbunătățirea sistemului internațional de credit și do- bînzi. în acest sens. România a propus pentru a se avea în vedere procesul pregătirii sesiunii speciale de anul viitor a organizației și a strategiei internaționale a dezvoltării, printre altele ca : să se stabilească o dobindă maximă, nefluctuantă, de 4—5 la. sută la creditele acordate de F.M.I. și B.I.R.D. și marile bănci, iar pentru creditele existente să se treacă la recalcularea volumului acestora pe baza unui volum maxim al dobînzii de 2—3 la sută ; să se renunțe la practicile de tip neocolonialist și îndeosebi a condițiilor de re- privatizare a unităților productive utilizate de. F.M.I. și B.I.R.D. la acordarea de credite și să se renunțe la imixtiunea B.I.R.D. și a altor mari bănci creditoare în treburile interne ale altor țări, precum și la măsurile de control al producției, să se stabilească prețuri rezonabile, echitabile la materiile prime furnizate de țările in curs de dezvoltare, astfel îneît să se pună capăt transferului de avuție din aceste țări către țările dezvoltate.în ansamblul Inițiativelor și propunerilor României socialiste cu privire la soluționarea marilor probleme ale lumii contemporane, in condițiile adîncirii dramatice a decalajelor economice dintre state un loc. important il ocupă propunerea conducătorului partidului și statului nostru, eu privire la organizarea unei conferințe în cadrul O.N.U., Ia care să participe cu drepturi egale. atît țările în curs de dezvoltare, cit și țările dezvoltate, în vederea realizării unor acorduri corespunzătoare, care să asigure lichidarea subdezvoltării și făurirea unei noi ordini economice internaționale.Continuând și îmbogățind orientările strategice formulate în întreaga perioadă care a urmat Congresului al IX- lea al partidului. Tezele pentru Congresul al XIV-lea al P.C.R. relevă caracterul stringent al unor măsuri de natură să faciliteze acțiunile care au ca obiectiv lichidarea subdezvoltării, astgurarea dezvoltării independente a tuturor statelor lumii, reducerea și, în cele din urmă, eliminarea decalajelor economice dintre țări, ca una din prioritățile fundamentale ale lumii contemporane.
CRISTIAN DUMITRESCU

jinirea din punct de vedere financiar a regimului rasist de Ia Pretoria. Mișcarea antiapartheid a criticat acțiunea băncilor vizînd încheierea unui nou acord de reeșalonare a datoriilor R.S.A. Potrivit unor documente, 90 la sută din datoriile R.S.A. sînt acoperite de creditele oferite de bănci din Elveția. Marea Britanie, S.U.A.. R.F.G., și Japonia. Pînă în 1990, R.S.A. trebuie să ramburseze 8,5 miliarde dolari.în același timp, un raport al Consiliului economic și social al O.N.U. a relevat că marile bănci elvețiene au acordat guvernului de la Pretoria credite în valoare de 5 miliarde franci elvețieni.La o conferință de presă. Solly Smith, reprezentantul Congresului Național African în Elveția. a subliniat, între altele, necesitatea de a se aplica și presiuni financiare împotriva regimului de la Pretoria pentru a-I constrînge să renunțe la apartheid.ANTANANARIVO 5 (Agerpres) — Regimul rasîst de Ia Pretoria. în alianță cu guvernul marionetă de la Windhoek, încearcă, prin toate mijloacele, să torpileze viitoarele alegeri pentru a îngrădi în acest fel accesul S.W.A.P.O. la puterea în stat, scrie ziarul malgaș „Imun- gu Wauwau". Așa-zisele „partide" finanțate de regimul marionetă și de companiile transnaționale care acționează în Namibia, încearcă să împiedice desfășurarea unei campanii e- lectorale corecte, intimidîndu-i pe slmpatizanții S.W.A.P.O., subliniază ziarul.

BEIJING 5 (Agerpres). — Din partea tovarășului Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, și a tovarășei Elena Ceaușescu au fost transmise tovarășului Jiang Zemin, secretar generai al Comitetului Central al Partidului Comunist Chinez, un cordial salut și cele mai bune urări de sănătate, fericire și succese in întreaga activitate, de progres și bunăstare poporului chinez prieten, de noi și tot mai mari realizări comuniștilor, tuturor oamenilor muncii chinezi in edificarea socialistă a patriei.Totodată, s-au transmis, din partea tovarășului Nicolae Ceaușescu și a tovarășei Elena Ceaușescu, un cald salut, urări de sănătate, viață îndelungată si succese in activitate tovarășilor Deng Xiaoping, președintele Comisiei Militare a C.C. al Partidului Comunist Chinez, Yang Shangkun, președintele Republicii Populare Chineze, Li Peng, premierul Consiliului de Stat.Mulțumind pentru mesaj, tovarășul Jiang Zemin a rugat să se transmită tovarășului Nicolae Ceaușescu și tovarășei Elena Ceaușescu. din partea sa. și â tovarășilor Deng Xiaoping, Yang Shangkun, Li Peng un cald salut prietenesc, împreună cu cele mai bune urări de sănătate. viață lungă și succese în activitatea de conducere a partidului si statului, de prosperitate și fericire poporului român prieten, de noi și mari înfăptuiri în opera de făurire a societății socialiste multilateral dezvoltate.Schimbul de mesaje a avut loc cu prilejul primirii de către tovarășul Jiang Zemin a tovarășului Ion Stolan. membru supleant al Comitetului Politic Executiv, secretar al Comitetului Central al Partidului Comunist Român. care, la invitația Comitetului Central al Partidului Comunist Chinez, e- fectuează, în fruntea unei dele
PE SCURT• LA AMBASADA ROMÂNĂ DIN PARIS au fost deschise o expoziție de pictură românească modernă și o expoziție de carte social-politică și culturală.Au participat oameni da de cultură și artă, ziariști.

0 UN PURTĂTOR DE CU- VÎNT OFICIAL vest-german a anunțat că armele chimice a- mericane amplasate pe teritoriul R.F. Germania vor fi retrase cu un an mai devreme, pină la sfîrșitul lui 1991.® UN APARAT DE ZBOR de tipul „Kc-135“, aparținînd forțelor aeriene ale S.U.Â., s-a prăbușit in apropierea graniței cu Canada, în timp ce se pregătea să aterizeze la baza aeriană Maine, după un zbor de rutină. Avionul, o versiune modificată a tipului „Boeing-707“, este fo
R.P.D. COREEANĂ: Coordonate ale prezentului socialist
Pentru cine are prilejul da a vizita frumoasele meleaguri ale Republicii Populare Democrate Coreene, una dintre imaginile predominante, care se întipăresc adine în memorie este aceea a unei țări a- flate în plin efort constructiv, de înălțare a patriei pe noi culmi de civilizație materială și spirituală. O țară care își edifică o viață liberă și prosperă, un viitor pe măsura aspirațiilor sale de libertate și independență, sub conducerea încercată a Partidului Muncii din Coreea de la a cărui construire se implinese, zilele a- cestea, 44 de ani. Pulsul alert al muncii și al creației, nedezmințita vocație constructivă a poporului coreean, a tineretului acestei țări, se simte pregnant pretutindeni aici, fie că te afli la Phenian, fie in pitoreștila sate coreene așezate îndeobște la poalele unor dealuri și munți cu o vegetație care mai cu seamă în lunile de toamnă poartă peceți de aramă. Phenianul, capitala țării, care a renăscut din propria-i cenușă lăsată de cele peste 428 000 de bombe aruncate asupra sa de agresorii americani, se înfățișează vizitatorului ca o veritabilă metropolă, cu edificii monumentale. cu unități economice dintre cele mai moderne, cu numeroase instituții de învă- țănjînt, artă, cultură și sănătate; 'cu mari ansambluri de locuințe, cu largi bulevarde dispuse ca un veritabil sistem arterial, cu grădini și parcuri scăldate de apele liniștite ale fluviului Dedong, ce pare o imensă eșarfă albastră așezată deasupra orașului. Pe firul acestui fluviu am ajuns la Sutchen, una dintre cele mai mari construcții industriale realizate in ultimii ani. Aici, pe. o imensă vatră în formă de amfiteatru, pe o suprafață de. 1400 de’hectare s-au construit mai multe fabrici: U- zin'a de vinalon, Uzina de îngrășăminte chimice. Combinatul de cărbune și cocs, Centrala electrică etc. Această investiție, care se ridică la 5,2 miliarde de dolari, va produce în .final 100 000 tone vinalon anual. 250 000 tone vinilin, 900 000 tone îngrășăminte chimice, 300 000 de tone concentrate pentru animale și 20 000 tone alcool etilic. Vîrsta medie a muncitorilor. inginerilor și tehnicienilor de aici este de numai 23 de ani, iar din cei peste 10 000 de oameni care lucrează pe marea platformă, 8 500 sînt membri ai Uniunii Tineretului Muncito

gații a P.C.R., o vizită în Republica Populară Chineză.în cadrul întrevederii au fost evidențiate relațiile tradiționale de strînsă prietenie și solidaritate militantă dintre Partidul Comunist Român și Partidul Comunist Chinez, colaborarea și cooperarea rodnică, pe multiple planuri, dintre România și China, fiind reafirmată hotărârea de a acționa impreună pentru dezvoltarea lor tot mai puternică și în viitor.A fost subliniat rolul determinant al convorbirilor și Înțelegerilor convenite cu prilejul in- tîlnirilor la nivel inalt, in dezvoltarea continuă a relațiilor bilaterale, in interesul popoarelor român și chinez prietene, al colaborării internaționale, al păcii și socialismului.
★Delegația Partidului Comunist Român condusă de tovarășul Ion Stoian a avut convorbiri cu tovarășii Wu Xueqian. membru al Biroului Politic al C.C. al P.C. Chinez, vicepremier al Consiliului de Stat al R.P. Chineze, și Zhu Liang, membru al C.C. al P.C. Chinez, șeful Secției pentru relații externe a Comitetului Central.S-a procedat la o informare reciprocă privind preocupările celor două partide in construcția socialismului și s-a efectuat un schimb de păreri privind u- nele probleme internaționale si ale mișcării comuniste și muncitorești. A fost relevată necesitatea continuării conlucrării, a unor eforturi comune ale celor două partide și țări în scopul promovării pe arena mondială de noi inițiative în direcția dezarmării, în primul rînd a dezarmării nucleare. întărirea solidarității internaționale în lupta împotriva imperialismului, a oricăror încercări de amestec în treburile interne ale altor state, pentru apărarea independenței popoarelor, respectarea drepturilor lor de a-și hotărî de sine stătător calea dezvoltării economice și sociale.

losit la aprovizionarea în aer cu combustibil a aparatelor de luptă și a bombardierelor. Se estimează că toți cei patru membri ai echipajului au pierit.
0 PRESA BELGIANA a furnizat noi date despre prăbușirea în Marea Nordului, la 8 septembrie, a unui avion de pasageri de tipul „Convair" aparți- nînd companiei norvegiene „Partnair", accident care s-a soldat, după cum se știe, cti moartea celor 55 de persoane a- flate la bord.După cum susține cotidianul „Gazet van Antwerpen", citind un expert american .căderea a- vionului norvegian, care făcea cursa Oslo — Hamburg, s-a datorat lovirii sale de către o rachetă lansată în zonă, unde se desfășurau manevre aeronavale ale NATO.

resc Socialist, ceea ce ne îndreptățește să spunem că acest mare combinat este de fapt un combinat al tineretului, care da altfel și-a adus o contribuție determinantă • la înălțarea lui. în preajma a- cestuia, într-o zonă de verdeață, in care predomină coniferele, s-a construit un adevărat orășel cu sute de blocuri de locuințe pentru muncitorii combinatului. Pe firul aceluiași fluviu, am ajuns la Nampo, oraș care în" ultimii ani a cunoscut o dezvoltare impetuoasă, al cărui nume este legat definitiv de

marea ecluză din imediata-i apropiere. Ecluza da la Nampo este, într-adevăr, cea mal impresionantă construcție de care sint mindri toți cetățenii Coreii, pentru că aici, la vărsarea Dedongului— cel mai important fluviu al părții de nord a Coreii — în Marea de Vest, această lucrare unică a fost realizată în numai cinci ani. Barajul, cu o lungime de opt kilometri, zăgăzuieșts apele Dedongului, formînd un uriaș lac de acumulare, de unde apele limpezi se împrăștie prin mii de canale de irigații spre întinsele orezarii. Gazdele îmi spuneau că unii vizitatori străini care poposesc la Nampo socotesc această lucrare de proporții impresionante ca o replică în oglinda apei a marelui zid chinezesc.întors la-Phenian am străbătut cu pasul aproape întregul oraș, am. ■ călcat pragul

NAȚIUNILE UNITENecesitatea ameliorării climatului internațional 
REAFIRMATĂ DE AMBASADORUL ROMÂNIEI 

LA O.N.U., IN CADRUL COMISIE! PENTRU 
PROBLEME JURIDICE

NAȚIUNILE UNITE 5 (Agerpres). — Neagu Udroiu transmite : Concomitent cu dezbaterile din plenul Adunării Generale, la sediul din. New York al Națiunilor Unite își desfășoară activitatea comisiile principale de lucru, care își concentrează atenția asupra diferitelor puncte aflate pe agenda de lucru a sesiunii.Delegația țării noastre acționează susținut in cadrul comisiilor pe baza considerentelor și propunerilor României, ale președintelui Nicolae Ceaușescu privind situația mondială, în vederea realizării unei schimbări radicale în viața internațională, pentru soluționarea problemelor complexe ale contemporaneității, prezentate de la tribuna actualei sesiuni.Intervenind în comisia pentru probleme juridice, ambasadorul țării noastre la O.N.U., Petre Tănăsie. a arătat că problema aflată in dezbatere este mai actuală ca oricînd și a relevat că țara noastră se pronunță ferm pentru îmbunătățirea climatului internațional, pentru încetarea neintirziată a conflictelor existente în diferite părți ale lumii. De pe această poziție de principiu. România consideră că O.N.U. trebuie să reafirme obligația statelor de a renunța la forță în relațiile dintre ele,, da a respecta dreptul fiecărui popor de a-și alege liber propria cale de dezvoltare, fără vreun amestec din afară.Referindu-se Ia necesitatea și posibilitatea ca O.N.U. să se implice de o manieră mai hotărîtă și mai eficace în soluționarea
Reuniunea miniștrilor de externe

ai țărilor membre aleNAȚIUNILE UNITE 5 (Agerpres) — La sediul din New York al O.N.U. a avut loc o reuniune a miniștrilor de externe ai țărilor membre ale Conferinței Islamice, participanți la a 44-a sesiune a Adunării Generale a O.N.U. Participanții au adoptat prin consens o rezoluție prin care își exprimă îngrijorarea față de situația din Afganistan. Documentul, relatează agențiileT.A.S.S. și M.E.N.A., cheamă părțile Interesate să ia măsuri urgente pentru reglementarea politică cuprinzătoare a problemelor pe baza acordurilor de la Geneva din anul 1988 în legătură cu Afganistanul.Rezoluția, precizează agențiile de presă, va fi supusă și sesiunii Adunării Generale a O.N.U.

celor mai prestigioase monumente arhitectonice, al marilor edificii social-culturale. care produc asupra vizitatorului o deosebită impresie, nu numai prin monumentalitatea acestora, dar și prin eleganța și îndrăzneala stilului arhitectonic . modern și atit de fericit îmbinat cu cel tradițional. Am vizitat astfel Palatul congreselor, Palatul culturii poporului, Muzeul victoriei, Palatul copiilor, recent dat în folosința lor. Arcul de Triumf, Universitatea Kina Ir Sen, Monumentul ideilor ciuce, metroul, Palatul sporturilor,

Biblioteca de stat, marile stadioane și elegantele cartiere din zona Kwangnok, marile hoteluri Koryo și Ryukyeung, ultimul '(în fotografie) de forma unei uriașe piramide, grădinile și parcurile orașului, școli și grădinițe de copii. Marile obiective' industriale realizate cu precădere în ultimii ani, splendidele edificii ale capitalei coreene, impresionantele instituții social-culturale. cartierele de locuințe, imensa bază materială destinată celui de-al XIII-lea Festival Mondial al Tineretului și Studenților au fost realizate încă din . stadiul de proiect sub directa indrumare a tovarășului Kin Giang II, membru al Biroului Politic, secretar al C.C. al Partidului Muncii din Coreea, care prin vizitele sale numeroase la marile obiective realizate, prin soluțiile avansate au 

diferendelor, vorbitorul a insistat ca organizația mondială »ă fie privită nu doar ca un forum politic de dezbateri, uneori controversate și tardive, cind conflictele au atins deja anumite grade de graviditate. Se impune ca O.N.U. să servească drept forum diplomatic preventiv, care să depună eforturi în vederea evitării stărilor conflictua- le. a căutării de soluții reciproc acceptabile, într-o etapă cind a- cest lucru este mult mai bine venit.Reprezentantul român a formulat o serie de propuneri destinate să asigure îndeplinirea de către O.N.U. a rolului său în asigurarea păcii și securității pe planeta noastră, de a se situa in prim-planul acțiunilor destinate reglementării pașnice a tuturor diferendelor.Reafirmînd că România susține proclamarea unui deceniu pentru dreptul internațional (1990—1999), reprezentantul țării noastre s-a referit la obligația ce revine fiecărui stat în promovarea unei politici de respect al independenței și suveranității naționale a altor țări, de neamestec în treburile interne, de dezvoltare a colaborării internaționale. ca o condiție esențială de reducere a tensiunii și instaurării unui climat de pace și încredere reciprocă.S-a subliniat că România se pronunță pentru elaborarea ,și adoptarea unei convenții universale asupra reglementării pașnice a diferendelor, care trebuie să răspundă cerințelor actuale ale relațiilor internaționale.
Conferinței islamiceÎn cadrul reuniunii au fost discutate, de asemenea, probleme legate de situația din Orientul Mijlociu, din Liban, precum și probleme legate de rezolvarea conflictului iraniano- lrakian.

® LA ATENA au luat sfîrșit lucrările unui simpozion de trei zile pe tema „Cooperarea pentru dezarmare, dezvoltare și apărarea mediului înconjurător". Participanții, oameni de știință din mai multe țări ale lumii, au abordat probleme privind intensificarea cooperării în soluționarea problemelor vitale cu care este confruntată umanitatea, informează agenția ADN.

permis ca acestea să fie realizate la un nivel calitativ superior și date în folosință la termenele stabilite, aceste vizite constituindu-se de fiecare dată intr-un fertil dialog cu oamenii muncii, cu oamenii de artă și cultură, cu tineretul coreean. Marile succese obținute de poporul coreean, sub conducerea Partidului Muncii din Coreea, în frunte cu tovarășul Kim Ir Sen, dezvoltarea industriei, agriculturii, științei și învățămintulul mi s-au înfățișat într-o strălucită sinteză. atunci cind am vizitat Expoziția realizărilor economiei naționale a R.P.D. Coreene, amplasată într-un vast parc natural. Aici, intr-o ordine firească, exponatele vorbesc de la sine despre dezvoltarea armonioasă a tuturor sectoarelor economice, pentru că R.P.D. Coreeană producă astăzi, prin eforturi proprii, tot ceea ce poate produce o industrie modernă și diversificată. o agricultură intensivă, bazată pe cele mal noi cuceriri ale științei și tehnicii contemporane. Am străbătut in cele două săptămîni pămîn- tul țării prietene in lung șl lat și, pretutindeni, ți se înfățișează însemnele noului, întreaga țară poartă pecetea muncii entuziaste a poporului coreean, a tineretului țării, angajat cu toate forțele in înfăptuirea hotâririlor celui de-al VI-lea Congres al Partidului Muncii din Coreea, care prefigurează viitorul strălucit al țării, perspectivele sale de dezvoltare economică și socială, de progres și prosperitate pentru întregul popor coreean. Toți coreenii sînt unanimi în a aprecia pe bună dreptate că realizările lor în toate domeniile de activitate ar fi fost incomparabil mai mari dacă națiunea coreeană nu ar fi, iată, și acum după 38 de ani artificial divizată. Tocmai de aceea, una dintre direcțiile principale de acțiune ale partidului și guvernului R.P.D. Coreeno vizează reunificarea pașnică, liberă și independentă- a țării — supremul ideal al întregii națiuni coreene prin crearea Republicii Confederale Democrate Koryo. în cadrul căreia s-ar menține autonomia celor două părți, nrecum și regimul social-politic al fiecăreia, potrivit principiului coexistentei pașnice, asigurîn- du-se pe această cale nacea si liniștea în Peninsula Coreeană precum și în Asia și în lumea întreagă.
ALEXANDRU IANCU
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